
وند  شهر خیابانی  تئاتر  جشنواره  دوازدهمین  فراخوان 
لاهیجان اعلام شد

برگزاری دوره آموزشی مهارت افزایی در موسسه
 اعتباری نور گیلان

با تشکیل مجمع عمومی سالیانه ؛
مدیر عامل دهکده گردشگری دکتر خاکی عضو هیات مدیره 

انجمن علمی کارآفرینان دانشگاه تهران شد

شهردار لاهیجان و دبیر جشنواره تئاتر خیابانی شهروند از اعلام فراخوان این جشنواره 
خبر داد.

به گزارش خط اول، رضا زنده دل افزود: شهرداری و شوراي اسلامی شهر لاهیجان 
با مشاركت اداره كل هنرهای نمایشی  وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، اداره كل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان و انجمن هنرهای نمایشی ایران   با هدف ارتقا 
ارزش های اصیل جامعه و ترویج مولفه های فرهنگ ایرانی اسلامی و مبانی زندگی 
اجتماعی و اصول شهروندی  با  محوریت عنوان سال »مهار تورم و رشد  تولید  « 
و گام برداشتن برای رسیدن به شهر پاک و آرام با مشاركت شهروندان، هنرمندان 
و نهادها و سازمان های شهر لاهیجان دوازدهمین جشنواره تئاتر خیابانی شهروند 

را برگزار می كنند.
وی اضافه كرد: تئاتر خیابانی  به عنوان یک رسانه ارزشمند ، تاثیر گذار، پر مخاطب 
و مردمی، در ارتباطی صمیمی و رو در رو با مخاطب، با بیان ونمایش واقعیت های 
جامعه، توجه بخشی به كمبودها ،معضلات وچالش ها و ارائه راهکارهای منطقی برای 
اصلاح و به سازی،  فرصت و امکانی گرانبها برای شهر و شهروندان است تا برپایه 
همت و اراده ایرانی، خلاقیت و تلاش و همراهی، روشنایی بخش فرداهای جامعه 
باشد.  دبیر جشنواره تئاتر خیابانی شهروند لاهیجان افزود: در جشنواره پیش رو هدف 
آن است تا با مشاركت ارزشمند شهروندان در كنار هنرمندان و همراهی دغدغه مند 
و كارشناسانه مدیران و مسئولان شهری، دوازدهمین گام این راه پرامید  نیز استوار 
و محکم با توانی افزون، عزم همگانی وبا شعار« شهر امن و پویا،جامعه ای پرامید و 

كارا«  برداشته شود . 
رضا زنده دل افزود: حفظ و ارتقای مولفه های فرهنگ اصیل ایرانی اسلامی، ارتقای 
سطح دانش شهروندی، به منظور بهبود زندگی شهری،ارتقای مشاركت شهروندان 
در  ساختن شهر سالم و پاک و اهتمام ویژه به همراهی و مشاركت شهروندان در 
بهسازی شرایط اقتصادی جامعه با تکیه بر توان داخلی و خلاقیت كارآفرینان ایرانی 

از اهداف جشنواره امسال است.
شهردار لاهیجان و دبیر جشنواره تئاتر خیابانی شهروند گفت: موضوعات جشنواره 
امسال شامل شهروند» مهار تورم، رشد تولید« جهت عینیت بخشیدن به شعار سال، 
تقویت سرمایه  ایرانی،  كار، هویت سازی  و  بهبود كسب  گذاری،  افزایش سرمایه 
با مضمون فوق كه  تولید شده  و ملت)آثار  اعتماد دولت  بردن سطح  بالا  انسانی، 
نگاه خلاق و ترغیب كننده دراین خصوص داشته باشند  در  اولویت انتخاب خواهند 
بود(، شهروند؛ فرهنگ ایثار و شهادت،شهروند؛ آگاهی از حقوق شهروندی، شهروند؛ 
همراهی برای گذر از بحران های محیط زیستی همچون بحران آب و ایجاد فرهنگ 
پایدار حفظ سرمایه های ملی، شهروند؛  آسیب های اجتماعی، شهروند؛ترویج كتاب و 
كتابخوانی، شهروند؛ حقوق كودک، سالمندان، افراد دارای نیازهای خاص ، شهروند ؛ 
محیط زیست ) چالشها ؛ مخاطرات ؛ راهکارها (، شهروند؛ مشاركت مسئولانه درصرفه 
جویی منابع انرژی ؛ حفظ فضای سبز ، اموال  عمومی، مدیریت زباله و پسماند و 
ترافیک، شهروند؛ حمایت از چای ایرانی و شهروند؛ توجه به معماری شهری و آسیب 

های این حوزه می باشد.
زنده دل افزود: مهلت ارسال آثار به دبیرخانه تا 30 مرداد 1402  بوده و 10 شهریور 
شهریور  آخر  هفته  نیز  جشنواره  برگزاری  زمان  و  شد  خواهد  اعلام  برگزیده  آثار 

1402می باشد.
نمایش های  خیابانی  میان  از  این بخش   آثار  زنده دل گفت: در بخش مسابقه 
متقاضی  با اولویت محورهای مورد تاكید  جشنواره شهروند انتخاب می گردد. این 
بخش  رقابتی بوده   و سقف پذیرش آثار 10 نمایش خواهد بود . آثار این بخش  می 
بایست پیش از این در هیچ جشنواره رقابتی  در گستره سراسری شركت نکرده باشد 
.متقاضیان شركت در  بخش مسابقه می بایست لوح فشرده حاوی فایل تصویری  و  
مدارک مورد نیاز را  در  مهلت مقرر به دبیر خانه جشنواره شهروند لاهیجان ارسال 

نمایند.
نمایش  ویژه  در بخش  اضافه كرد:  تئاتر خیابانی شهروند لاهیجان  دبیر جشنواره 
كودكان و نوجوانان،  ستاد برگزاری جشنواره نظر به اهمیت رده سنی كودكان و 
نوجوانان  و لزوم توجه ویژه به تولیدات و عرضه آثار متناسب برای این گروه های 
سنی  در راستای ارتقای كنجکاوی ، ایجاد اعتماد به نفس و استقلال بخشیدن به 
شخصیت آنها ، ترغیب به اندوختن تجارب و معلومات نوین ، راهنمایی اخلاقی و 
آشنایی با حقوق شهروندی پذیرای نمایش های تولید شده در قالب نمایش زنده 
آثار خود  توانند  این بخش می  در  به شركت  بود. علاقمندان  و عروسکی خواهد 
ارسال  به دبیرخانه جشنواره  نوجوان  با موضوعات مناسب گروه سنی كودک و  را 
نمایند. این بخش غیر رقابتی و سقف پذیرش آثار در این بخش 4 اثر می باشد،به 
نمایش های راه یافته به بخش مسابقه حداقل70میلیون ریال و حداكثر 120میلیون 
ریال كمک هزینه )بر اساس ضوابطی همچون تعداد نفرات،حجم دكور و وسایل 
صحنه،بعد مسافت و...( پرداخت خواهد شد.به اثر برگزیده مردمی در این بخش جایزه 

ویژه تعلق خواهد گرفت.
وی گفت: به نمایش های راه یافته به بخش مسابقه نیز حداقل100میلیون ریال و 
حداكثر150میلیون ریال كمک هزینه )بر اساس ضوابطی همچون تعداد نفرات،حجم 

دكور و وسایل صحنه،بعد مسافت و...( پرداخت خواهد شد.
زنده دل افزود: ستاد جشنواره در راستای اهداف ذكر شده و كمک به تولید متون 
و طرح های اجرایی تئاتر خیابانی و تقویت بسترهای نمایشنامه نویسی ویژه این 
گونه نمایشی در قالب ها و شکل های متنوع آن، مسابقه طرح و ایده را در حوزه 
مضامین شهروندی برگزار می كند، متقاضیان می توانند طرح و ایده نمایشی و یا 
نمایشنامه های خود كه برای اجرای خارج از صحنه های معمول تئاتر و یا به شکل 
ویژه برای تئاتر خیابانی نگاشته شده است را به همراه سایر مدارک لازم تا تاریخ 
پنجم شهریورماه1402 برروی بخش ویژه مسابقه طرح وایده تئاتر خیابانی شهروند 
لاهیجان بر روی تارنمای ایران تئاتر بارگزاری نمایند،این بخش به شکل رقابتی بوده 

و به برگزیدگان آن جوایزی اهدا خواهد شد.
دبیر جشنواره تئاتر خیابانی شهروند لاهیجان گفت: در راستای تقویت مبانی تئوری 
و عملی حوزه تئاتر خیابانی و معرفی دست آوردهای نوین این حوزه درداخل و خارج 
كشور، ستاد جشنواره در نظر دارد كارگاه های آموزشی و نشست های تخصصی را 

برگزار نماید.
شهردار لاهیجان در پایان از همکاری صمیمانه مدیر كل هنرهای نمایشی وزارت 
فرماندار  گیلان،  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیركل  اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ 
لاهیجان، اعضای شورای تأمین و اعضای شورای شهر لاهیجان برای بهتر برگزاری 

این جشنواره قدردانی كرد.

دوره آموزشی مهارت افزایی كاركنان شعب و مدیریت موسسه 
اعتباری نور منطقه گیلان در روز 1۹ خرداد ماه سال جاری در 

دهکده گردشگری دكتر خاكی لاهیجان برگزار گردید.
به گزارش خط اول، در این دوره ۶۸ نفر از پرسنل صف و ستادی 
موسسه اعتباری نور در گیلان و رییس اداره كل توسعه سرمایه 
لیوانی به  اداره آموزش موسسه اقای جمال  انسانی و سرپرست 

عنوان مدرس حضور داشتند.
سلیمان گل محمدی رییس شعب موسسه اعتباری نور در گیلان 
در مراسم افتتاحیه این مراسم به ایراد سخن پرداخت و ضمن خوش 
آمدگویی به همکاران به لزوم و اهمیت بحث آموزش كاركنان در 

همه زمینه ها تاكید كرد.
سپس منصور خاكی از مدرسین و بازنشستگان شبکه بانکی كشور 

و مدیر مجموعه گردشگری دكتر خاكی كه میزبان این نشست بود، ضمن عرض خیر 

مقدم به مدعوین موضوع آموزش همکاران را دلیل اصلی ایجاد 
انگیزه و رقابت و حركت در جهت تحقق اهداف برشمرد.

در ادامه، جلسه اصلی آموزش با سخنان آقای لیوانی آغاز شد و 
پس از معرفی و آشنایی با همکاران و ایراد صحبت های دوسویه 
بحث اصلی با عنوان كلیدی مهارت افزایی كاركنان و موضوعات 
فرعی مربوط به تعریف مدیریت، انواع مدیریت های قابل اجرا 
در شعب بانکی، مسایل و دغدغه های مدیریت و در انتها نظام 

آراستگی ادامه یافت.
 در پایان جلسه نیز از رئیس و همکاران شعبه لاهیجان )كد 
جذب  در  سال،  نخست  ماه  سه  برتر  شعبه  عنوان  به   )3712
مشتریان جدید و بالاترین درصد تحقق برنامه تعهدی در منطقه 

گیلان، تقدیر و تشکر به عمل آمد.
گفتنی است، یازدهم تیرماه، هشتمین سالروز تاسیس موسسه اعتباری نور می باشد.

دكتر منصور خاكی با اخذ سی و سه رای از مجموع شصت رای اساتید، به عنوان هیات 
مدیره انجمن علمی كارآفرینی و نوآوری دانشگاه تهران به مدت چهار سال انتخاب شد

به گزارش خط اول ، روز سه شنبه 30 خردادماه با حضور دكتر جهانگیر یدالهی فارسی 
رئیس دانشکده كارآفرینی و دكترعلی داوری معاون دانشکده و جمعی از اساتید و مدعوین 
مجمع عمومی سالیانه انجمن علمی كارآفرینان دانشگاه تهران برگزار گردید كه پس از 

رای گیری، هیات رئیسه و اعضاء هیات مدیره این انجمن انتخاب شدند .
در این مراسم مدیر عامل دهکده گردشگری دكتر خاكی با اخذ 33 رای از مجموع ۶0 

رای بعنوان عضو اصلی هیات مدیره این انجمن برگزیده شد .
در این جلسه با توجه به شرایط پرفشار اقتصادی كشور بر لزوم تشکیل این انجمن تأكید 
شد و هم چنین ضمن تقویت فعالیت های این انجمن بر اهمیت آن در ترویج و توسعه 

فعالیت های كارآفرینی كشور از سوی دانشکده كارآفرینی تاكید گردید.
گفتنی است با توجه به نوع فعالیت ها و وجود كارگروههای مختلف ،قطعا این انجمن 
می تواند از طریق تحقیقات میدانی و عملی، بسیاری از چالش های بخش خصوصی را در 

ایجاد اشتغال شناسایی و جهت رفع آن به مسئولین ذیربط انتقال دهد.

گل آقایی دیگر از فومن 
سر بر آورد ؟

بهرنگ جدی کارتونیست فومنی جوایز 
و می کند بین المللی را در

گیلان پیرترین استان کشور شد
www.khatteavval.com  نیمه اول تیر 1402   سال هشتم    شماره 42      قیمت  10000 تومان
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درجه شهرداری
کرد پیدا  رتقا  ا  رضوانشــهر 
برای  بزرگ  دستاورد 

مدیریت شهری

احمد وحیدی، وزیر كشور در نامه ای خطاب به استاندار گیلان، ارتقای درجه شهرداری رضوانشهر 
از ۶ به 7 را اعلام كرد.

ارتقای درجه شهرداری رضوانشهر از ۶ به 7 پس از بیش از ده سال و بعد از چندین تلاش ناموفق 
انجام شده است.

این ارتقا باعث می شود تا سهم رضوانشهر از منابع ملی بالاتر رفته و چارت سازمانی شهرداری 
رضوانشهر ارتقا پیدا كند.

همچنین ارتقای درجه یکی از شاخصه های اعتبار بانکی یک شهر محسوب می شود و سهم 
شهرداری در توزیع ارزش افزوده نیز افزایش پیدا می كند.

از شاخصه های اصلی در ارتقا درجه، جمعیت و درآمد است و رضا رسولی شهردار رضوانشهر 
توانست با افزایش درآمد شهرداری، این موفقیت را برای رضوانشهر حاصل نماید. 

گفتنی است شهرداری رضوانشهر از معدود شهرداری هایی در استان گیلان است كه در سال های 
اخیر توانسته ارتقا درجه پیدا كند.

صاحب مقصودی
» شاید وزیر ورزش و جوانان توانسته باشد برای 
سومین بار شایعه استعفایش را تکذیب كند اما 
سه كارت زردی كه حمید سجادی از مجلس 
این  با  و  نیست  تکذیب  قابل  كرده،  دریافت 
ركورد عجیب منفی در كابینه، هر آن ممکن 
است پرچم استیضاح بالا برود و این دونده به 

خط پایان برسد.«
مسند  بر  سجادی  حضور  از  سال  یک  هنوز 
بود كه یکی  وزارت ورزش و جوانان نگذشته 
همسفر  از  ای  خاطره  فوتبالی  پیشکسوتان  از 
اش  ورزشکاری  دوران  در  وزیر  آقای  با  بودن 
المپیاد رونمایی كرد و گفت؛ سجادی  در یک 
از همان روز  استقلالی است؛  اعتراف كرد كه 
پرسپولیسی ها تصمیمات فوتبالی وزارتخانه را 

شدیدا زیر ذره بین داشتند.
نشود،  دیده  آبی  اینکه  برای  شاید  هم  وزیر 
تصمیمات قرمزتری می گرفت كه اینبار باعث 
شد از جناح رقیب در مظان اتهام قرار بگیرد، 
حتی واگذاری این دو باشگاه در فرابورس هم 
اینکه  تا  مواجه شد  دو طیف  نقد جدی هر  با 
مجلس مجبور شد اولین كارت زرد را به وی 
بدهد. اما منتقدان رنگی وی كه از این كارت 
زرد اشباع نشده بودند زمانی كه سجادی در سفر 
استانی بود شایعات استعفایش را منتشر كردند تا 

شاید با سنگالیزاسیون ره به جایی ببرند.
آن روز به خیر گذشت اما جام جهانی پرحاشیه 
قطر كه تمام شد مجلس یکبار دیگر دست به 
كار شد و لیستی از چالش های این وزارتخانه 
ننگین  قرارداد  چون  فوتبالی  مباحث  جمله  از 
مهاجم  لوكادیا  جنجالی  اظهارات  ویلموتس، 
هلندی پرسپولیس در خصوص وضعیت اینترنت 
در ایران، شکست سنگین مقابل انگلیس و غیره 
را استخراج كرد تا سجادی را برای دومین بار 
به مجلس بکشاند و طبیعی بود كه قانع نشود و 

كارت زرد دیگری به وی داده شود.
زندگی  زن  اعتراضات  اثنای  در  ان،  از  پس 
آزادی بود كه كشف حجاب ورزشکاران دختر و 
مهاجرت برخی دیگر از ملی پوشان، مدام رسانه 
ای می شد، مهاجرت هایی كه اغلب ریشه در 
مباحث اقتصادی داشت و وزیر محفوظ به حیای 
تقاضای  هرگز  ماندن  بیشتر  روز  دو  برای  ما 
بودجه بیشتر نکرد تا ملی پوشان را راضی نگه 
با  وزارتخانه  بودجه  كه  زمانی  حتی  وی  دارد، 
كمیته ملی المپیک ادغام شد نیز سکوت كرد، 
این سهل انگاری، پناهندگی ها را زیاد كرد و 
بهارستان را مجبور به زدن كلید استیضاح كرد و 
اگر نبود سانحه سقوط هلی كوپتر، چه بسا امروز 

سجادی وزیر نبود.
چهارم اسفند بود كه آن حادثه هولناک سقوط 
بالگرد رخ داد و وزیر سه روز در كما بود و وقتی 
استراحت می  باید چند صباحی  آمد  به هوش 
كرد. وقتی در دوران نقاهت مجلس بی خیال 
بیکار  اما  سازان  شایعه  شد  سوم  زرد  كارت 
ننشستند و غیبت دو ماهه وزیر را استعفا تلقی 
كردند استعفایی كه یکبار دیگر از سوی روابط 

عمومی وزارت تکذیب شد.
مصونیت  كرده،  فرق  كمی  اوضاع  اما  امروز 
كلی  و  رسیده  پایان  به  سجادی  درمانی 
فدراسیون بلاتکلیف داریم؛ كه مشکلاتش بر 
انبوه چالش های وزارتخانه اضافه شده است، از 
همین رو مجلس كار نیمه تمام خود را تمام كرد 
و برای سومین بار و اینبار به بهانه بی عدالتی در 
توزیع زیرساخت ها و امکانات ورزشی در كشور 
و كوتاهی در اجرای مصوبات سفرهای استانی 
رئیس جمهور سجادی را با كارت زرد روبه رو 
كرد تا دوشنبه 2۹ خرداد ماه برای وزیر ورزش 

روز تاریکی باشد.
 جناح رقیب كه منتظر بالا رفتن پرچم استیضاح 
وزیر ورزش در مجلس بود، وقتی تعلل مجلسی 
ها را می بیند یکبار دیگر دست به كار می شود 
و شایعه استعفای وی را اینبار كمی پررنگ تر 
با چاشنی انتخاب جایگزین مطرح می كند؛ در 
شایعه استغفای سوم، از محمد منصوری استاندار 
رییس  فعلی  اجرایی  معاون  و  تهران  سابق 
سابق  سخنگوی  جهرمی  بهادری  و  جمهور 
دولت به عنوان جایگزین نامبرده شد اگرچه هر 
دو در مقاطعی در گذشته این مباحث را تکذیب 
شایعات  این  تایید  نداند  كه  كیست  اما  كردند 

كاری به دور از اخلاقیات و عقلانیت است.
شاید سرمنشا همه این شایعات به خاطره بی 
كه  برگردد  فوتبالی  پیشکسوت  همان  موقع 
باعث شد كنترل رنگ ها از دست وزیر در برود 
ولی در هر صورت وزیر در مسیر تکذیب افتاده و 
یکی پس از دیگری شایعات را تکذیب می كند 

و منتظر شایعه استغفای بعدی است.
وی امروز شایعات استعفا را یکی پس از دیگری 
تکذیب می كند اما كارت زردهایی كه مجلس 
قابل  بلکه  نیست  شایعه  تنها  نه  داد  وی  به 
تکذیب هم نیست و باتوجه به كارنامه سنگینی 
و ركورد منفی كه برای خود ایجاد كرده بوی 

استیضاح را بدجور به مشام می رساند.

یادداشت 

وقتی شاهد بازی مانی و مهند فرزندان خردسال محرم با 
سفید برفی، یکی از گوساله های تازه بدنیا آمده هستیم و 

یا وقتی شاهد فرار محمدعمر فرزند دیگر محرم از دست 
یکی از بوقلمون ها هستیم که قصد نوک زدن به وی را دارد، 

شادابی و زندگی را با تمام وجود در حیاط خانه محرم لمس 
می کنیم، شادابی که نهاد مردمی رسالت در بوجود آمدن 

آن نقش مهمی داشته است...

اینکه برخی روی اعصاب مردم راه می روند بی شک نکته درستی است 
كه رهبری به آن اشاره كردند و باید به عنوان دفاع از حقوق عامه 
برخورد جدی با این افراد صورت پذیرد ولی این طیف بیشتر در میان 
كسانی هستند كه در داخل كشور تریبون دارند و اظهاراتی را به زبان 
می آوردند كه روح و روان و امنیت ذهنی مردم را به هم می زند كه در 
ادامه به برخی از این چهره ها اشاره می كنیم كه بهتر با جایگاه آن ها 

آشنا شویم.
آیت الله خامنه ای در دیدار مسئولان قوه قضائیه با اشاره به اینکه یک 
عده با استفاده از فضای مجازی یا غیرمجازی روی اعصاب مردم راه 
بروند و امنیت ذهنی مردم را به هم بزنند و مردم را بترسانند، این خلاف 
مقتضی احیای حقوق عامه است گفتند قوه قضائیه باید با برنامه ریزی، 

انضباط و با قاعده وارد بشود.
اینکه برخی روی اعصاب مردم راه می روند بی شک نکته درستی است 
كه رهبری به آن اشاره كردند و باید به عنوان دفاع از حقوق عامه 
برخورد جدی با این افراد صورت پذیرد ولی این طیف بیشتر در میان 
كسانی هستند كه در داخل كشور تریبون دارند و اظهاراتی را به زبان 
می آوردند كه روح و روان و امنیت ذهنی مردم را به هم می زند كه در 
ادامه به برخی از این چهره ها اشاره می كنیم كه بهتر با جایگاه آن ها 

آشنا شویم.
راه رفتن با لندکروزر روی اعصاب مردم

برای مثال یکی از افرادی كه در این روزها با حرف ها و عملکردش در 
فضای مجازی بیش از هر جنبنده ای با اعصاب مردم بازی كرد و روی 
روان آن ها راه رفت، مصطفی میرسلیم از اعضای مجمع تشخیص 
مصلحت نظام و نماینده این دوره مجلس انقلابی است.میرسلیم درست 
در زمانی كه مردم گرفتار چنبره كارخانه های خودروسازی بودند و 
انتقادات به عملکرد وزارت صمت و خودروسازان بالا گرفته بود در 
اظهاراتی مسأله دار مدعی شد كه پژو20۶با تویوتا لندكروز تفاوتی 
ندارد كه این موضوع سبب عصبانیت و بهم ریختن آرامش ذهنی 
یک  دربه در  و  گرفتار  خودروسازی  انحصار  بخاطر  كه  شد  مردمی 

خودرو هستند.
بهم زدن ذهن ملت با حرف های اشکنه ای

فرد دیگر احمد علم الهدی، نماینده ولی فقیه در خراسان و امام جمعه 

مشهد است. او نیز درست زمانی كه مردم با گرفتاری و مصیبت خرید 
مسکن روبه رو هستند و در حالی كه مركز آمار می گوید در خرداد 
مسکن، تورم داشته است در ادعایی بی اساس از كاهش 25 درصدی 
قیمت مسکن سخن می گوید كه با تجربه مردم همخوانی ندارد و این 
باعث راه رفتن روی اعصاب آن ها می شود. یا هم زمان با آنکه اخبار 
بریز و بپاش های برخی به گوش مردم می رسد، ملت را دعوت به 
خوردن اشکنه می كند و گفتارهای دیگر كه اعصاب و روان ملت را 

به بازی می گیرد.
اقتدا به چینی ها و تحقیر ملت

داریم خدمت شما معرفی كنیم غلامرضا  بعدی هم كه قصد  فرد 
مصباحی مقدم از اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام است كه به 
تازگی مدعی شده مردم ایران باید از چینی ها یاد بگیرند كه دو وعده 
غذا می خورند و چرا مردم ما سه وعده غذا میخورند! اظهاراتی كه در 
میان انتشار هر روزه افزایش فقر و كاهش توان خرید مردم، امنیت 
روحی و روانی ملت را برهم زد و اعتراضات فراوانی در پیش داشت.

بی زاری که روی اعصاب مردم راه رفت
گزینه بعد نیز آیت الله فلاحتی امام جمعه رشت و نماینده ولی فقیه 
در استان گیلان در اختتامیه جشنواره تئاتر كودک ایثار در رشت گفت: 
از تمام دخترانی كه اینجا حجاب را رعایت نکرده اند، بیزارم و با این 
اظهاراتش كه حتی برخلاف بخشی از روحیات شما نسبت به دختران 
این سرزمین است سبب افزایش عصبانیت مردم شد و به گفته شما 

روی اعصاب ملت راه رفت.
امنیت روان مردم و جاخالی مخبر

محمدمخبر دزفولی، معاون اول ابراهیم رییسی كه زمانی نیز رییس 
ستاد اجرایی فرمان امام بود در مصاحبه خود با صداوسیما از زیر بار 
وعده های انتخاباتی جاخالی داد و گفت كه مسکن را باید مردم بسازند 
نه دولت! اظهاراتی كه درست بر خلاف وعده های ابراهیم رییسی بود 
و همین موضوع سبب شد تا مردمی كه یک سرپناه برایشان آرزو شده 

امنیت روح و روان شأن برهم بریزد.
شوآف رفیق بازی های میلیاردی برای فقرا

شخصیت بعدی هم بی شک معرف حضور هستند، علیرضا پناهیان از 
سخنرانان انقلابی است كه خبر شراكت پناهیان با مالک تک ماكارون 

در یک ساختمان چندمیلیاردی سبب بروز عصبانیت در میان برخی 
آن  خصوص  در  شفاف سازی  برای  او  كه  سندی  بود؛  شده  مردم 
گفته است فقط یک طبقه از این ساختمان به او تعلق دارد. پناهیان 
همچنین مدعی شده كه هرچه دارد مانند رهبری و آیت الله خمینی 
از هبه و بخشش دوستانش است و زندگی اش از راه هدایای دوستان 
می گذرد.بعد از این پاسخِ پناهیان سوال های زیادی در اذهان عمومی 
سوال  این  از  است  شده  پر  اجتماعی  شبکه های  است.  شده  ایجاد 
ندارند و چرا مردم  آنان چنین دوست و آشناهایی  كاربران كه چرا 
عادی كسانی را ندارند كه برای شان خانه چندمیلیاردی هبه كنند؟ 
موضوعی كه روی اعصاب مردم راه رفت و سبب بهم خوردن آرامش 

ذهنی آن ها شد.
حاتم بخشی نجومی و حرص  درآور

مهدی خاموشی، رییس اوقاف نیز معرف حضور هستند و این روزها 
ماجرای صدها هکتار املاک اوقاف كه با ارزشی كم به عروس او 
رسیده سبب عصبانیت مردم مستضعف و راه رفتن روی اعصاب آن ها 
شده است. موضوعی كه بی شک بررسی آن توسط نهادهای نظارتی 

از اهمیت بالایی برخوردار است.
تودلی هایی که روان برهم می ریزند

بی شک نام محسن پیرهادی از روسای بسیج شهرداری و نماینده 
انقلابی امروز مجلس كه رفیق تو رگی رییس مجلس انقلابی است 
را نیز شنیدید كه در درگیری لفظی با میرسلیم، عضو مجمع تشخیص 
از او سوال كرد خانه ای كه در آن نشسته ای را از كجا آورده ای كه 
اشاره این منتسب شما به املاک شهرداری تهران بود كه زمانی با 
حاتم بخشی به برخی افراد ارایه شد و این برای مردمی كه امروز در 
زیر پل، گور، پشت بام، كانکس و … می خوابند بسیار دردآور بود و 
سبب شد این اظهارات شائبه دار روی اعصاب آن ها برود و آرامش 

ذهنی آن ها را به هم بزند.
آمارسازی های ترسناک

یکی از نکاتی كه سبب راه رفتن روی اعصاب مردم است، ماجرای 
آمارسازی و ارایه اعداد و ارقام بی محتواست كه در این دولت برای 
مانند  نیز  برخی  و  كرده  پیدا  رواج  دهند  جلوه  موفق  را  خود  آنکه 
محمدرضا نقدی، معاون هماهنگ كننده سپاه نیز در این زمینه گرفتار 

آمار شد و گفت: آمار بانک جهانی می گوید پارسال 4.7 درصد رشد 
اقتصادی داشتیم در حالی كه در دولت قبلی این رقم صفر یا زیر 
صفر بوده است. برخلاف گفتار نقدی و بر اساس گزارش اقتصاد نیوز 
در چهار فصل منتهی به تابستان 1400 كه رئیسی دولت را تحول 
گرفت، میانگین رشد اقتصادی ایران حدود 4٫۶ درصد بوده است. این 
درحالیست كه میانگین رشد اقتصادی چهار فصل نخست زمامداری 
اقتصادی در  بوده است. همچنین رشد  ابراهیم رئیسی 3٫3 درصد 
بهار سال گذشته نزدیک به 7 درصد و در تابستان 4٫4 درصد به 
ثبت رسیده است.بر اساس آخرین آمار منتشر شده این شاخص در 
دیگر  عبارت  به  است.  رسیده  درصد   2٫5 به  جاری  سال  تابستان 
رئیسی رشدهای 4 و 7 درصدیِ قبل از آغاز ریاست جمهوری اش را به 

كانال 2 درصد رسانده است.
حامیان لاکچری تحریم و مقاومت

نمونه ها افرادی كه روی اعصاب مردم راه می روند زیاد است ولی یکی 
دیگر را خدمت شما معرفی می كنیم نماینده حضرتعالی در شورای عالی 
امنیت ملی بود. علی شمخانی از افرادی است كه وضعیت اقتصادی 
خود و خانواده و اقوامش در حالی روی اعصاب مردم تحریم زده راه 
می رود كه ملت با مشکلات فراوان روبه رو هستند و او از بركات تحریم 
می گوید فرزندانش با شركتهای كشتیرانی نفت جابه جا می كنند و امنیت 
ذهنی میلیون ها جوانی كه برای شغل،ازدواج و زندگی با مشکل مواجه 
هستند را برهم می ریزند.البته علی اكبر ولایتی نیز از همین دسته افراد 
است كه مردم را به خوردن نان خشک وپوشیدن لنگ دعوت می كند 
ولی از فرزندانش به عنوان گرگ های وال استریت پروژه های عظیم 
ساخت و ساز در داخل و خارج كشور نام می برند و با تناقضات روی 

اعصاب مردم راه می روند.
چند نمونه از افرادی كه روی اعصاب مردم راه می روند و اقدامات شان 
امنیت ذهنی مردم را بهم می زند را خدمت شما معرفی كردیم متاسفانه 
از این دست افراد با نقاب اصولگرایی و اصلاح طلبی و سایر جریان های 
سیاسی در كشور حضور دارند  تا اگر قرار است قوه قضاییه اقدامی برای 
برخورد با عاملان این رویه كند ابتدا از خودی ها و دانه درشت ها شروع 

كند و اگر مشکل حل شد درسی برای بقیه شود.

دومین همایش سالانه  شهر خلاق رشت روز پنج شنبه اول تیر 
و  شهرداران  ملی،  شخصیت های  گیلان،  استاندار  حضور  با  ماه 
گردشگری  كل  مدیران  ایران،  شهرهای خلاق  شورای  روسای 
برقرار شد كه سال گذشته،  حالی  در  معاونینشان  و  این شهرها 
امسال   برگزارگردید و  استانی  این همایش به شکل  اولین دوره 
رود  می  انتظار  و  دید  خود  به  “ملی”  سطح  در  بویی  و  رنگ 
تمهیدات  و  كار  و  ساز  اكنون  هم  از  رشت  شهری  مدیریت 
آینده  سال  برای  را  بزرگ  رویداد  این  المللی”  “بین  برگزاری 

مد نظر قرار دهد .
مردم  رشت،  خلاق  شهر  همایش  اولین  در  گذشته  سال  اگرچه 
حضور  با  امسال  اما  داشتند  پررنگی  حضور  گیلان  استان 
از جمله شهرداران شهرهای  استانی،  فرا  شخصیت های ملی و 
خلاق  شهرهای  نمایندگان  و  كرمانشاه  عباس،  بندر  سنندج، 
ایران شوری دیگر در رشت حاكم بود و یقینا سال آینده باید به 
برومبرژه  پرفسور  افرادی چون  كه  ریزی گردد  برنامه  ای  گونه 
پیام دوستی خود برای شهر خلاق رشت  استاد دانشگاه فرانسه 
زنان  گیله  و  مردان  گیله  به  رو  رشت  شهرداری  میدان  در  را 
قرایت كند تا عنوان بین المللی هر چه بهتر برازنده این رویداد 

بی نظیر شود.
انسان شناسی  استاد  و  فرانسوی  ایرانشناس  برومبرژه  كریستیان 

زیبا  و  صریح  آنقدر  خود  پیام  در  فرانسه  پرووانس  دانشگاه  در 
،غذا و فرهنگ گیلانی را تشریح كرد كه كمتر گیلانی را یارای 
چنین توصیفی از گیلان بود، از همین سبب حیف است اگر در 

افرادی را نداشته باشیم. همایش آتی حضور چنین 
بحث  پیوند  همایش  این  فرد  به  منحصر  اتفاقات  جمله  از 
گردشگری ورزشی به حوزه گردشگری خوراک بود كه نخستین 
پایتخت  رشت  میزبانی  به  ایران  خلاق  شهرهای  شطرنج  جام 
برای  ای  مقدمه  بتواند  رویداد  این  تا  شد  برگزار  ایران  شطرنج 

برگزاری جام بزرگ كاسپین در شهر رشت باشد.
رشت  در  خلاق  شهر  همایش  ملی  سطح  برگزاری  به  توجه  با 
كرمانشاه  عباس،  بندر  سنندج،  شهرهای  شهرداران  حضور  و 
همایش  از  دوره  این  در  متنوعی  های  زیرساخت  اصفهان  و 
شهرداران  كه  گرفت  شکل  رشت  شهری  مدیریت  ابتکار  به 
را  فرایند  این  بتوانند  تا  داشت  آن  بر  را  ایران  خلاق  شهرهای 
ایجاد  از  توان  می  كه  نمایند  سازی  بومی  خود  شهرهای  برای 
ای  نمونه  عنوان  به  سنندج  شهر  موسیقی  گذر  در  خوراک  گذر 

از آن نام برد.
شناسند  می  اكمل  و  احسنت  نحو  به  ایران  و  گیلان  را  رشت 
اكنون است كه باید از فرصت شهر خلاق خوراک استفاده شود 
دیلم  و  گیل  مردمان  اصیل  فرهنگ  با  نیز  مرزها  سوی  آن  تا 

فسنجان  و  باقلاقاتق  هچون  گیلانی  نظیرغذاهای  بی  طعم  و 
گردند. اشنا 

بالایی  سرعت  به  جهان  در  كه  ایران  در  نه  روستایی  جمعیت 
رو  ای  فزاینده  سرعت  با  شهرنشینی  و  است  كاهش  حال  در 
انجام  روستاها  در  تولید  همیشه  اینکه  به  .باتوجه  افزایش  به 

افزایش  روند  با  بنابراین  بود  شهرها  در  مصرف  و  شده  می 
افتاده باشد ولی هنوز  از رونق  باید  شهرنشینی قاعدتا تولید هم 
مصرف  كنار  در  ولی  هستند  شهر  اگرچه  كه  شهرهایی  هستند 
شبکه  زمره  در  كه  شهرهایی  نکردند  فراموش  را  تولید  گرایی 
شهرهای خلاق در جهان قرار گرفتند و رشت نیز در این عرصه 
در  امر  این  تداوم  و  است  كرده  حفط  را  خود  اصالت  همچنان 
سالیان متمادی مرهون تدبیر شهرداری رشت، همراهی شورای 

اسلامی و اتحاد مدیریت شهری خواهد بود.
یونسکو  كه  بوده  سرآمد  خوراک  تولید  در  آنقدر  زیبا  رشت 
غذای   170 از  بیش   . بگذرد  براحتی  آن  نام  كنار  از  نتوانسته 
محلی در گیلان پخته می شود كه از این نظر در ایران در رتبه 
میراث  این  حفظ  كه ضمن  برماست  اكنون  دارد.و  قرار  نخست 

گرانبها در جهانی كردن آن بکوشیم.
با  محور  موضوع  های  مراسم  گونه  این  برگزاری  درفواید  آنچه 
اهداف مشخص بومی، بدیهی و مبرهن می باشد آنست كه می 
كمک  شهرها  گردشگری،  بر  مبتنی  اقتصادی  توسعه  به  تواند 
نموده و در آینده با حضور سران ملی و بین المللی وهم آفرینی 
پربارتر  برگزاری  شاهد  ایران  بین شهرهای خلاق  گرفته  شکل 

باشیم. رویدادها  این 

پس از ممانعت از حضور سرمایه گذار برای احداث اسکله در تالش، 
مدتی است كه موضوع احداث اسکله به عنوان مطالبه بزرگ مردم 
راستا  همین  در  كه  شده  مطرح  دیگر  بار  تالش  رسانه  اصحاب  و 
به  پیگیر  خود  بار  این  پیشینش،  مخالفت  علیرغم  قضا  دستگاه 

سرانجام رسیدن این طرح است.
وجود  با  و  ساحلی  نوار  كیلومتر   ۹3 بودن  دارا  با  تالش  شهرستان 
از  تاكنون  ارزشمند در بخش شیلاتی و گردشگری  ظرفیت های 
اقتصادی منطقه  این سواحل جهت رونق  از  برداری صحیح  بهره 

محروم مانده است.
دی ماه سال 1400 بود كه حسن محمد یاری نماینده مردم تالش، 
بندر  احداث  از  اسلامی  شورای  مجلس  در  ماسال  و  رضوانشهر 
تجاری اختصاصی در تالش در 2 فاز ظرف 1۸ ماه خبر داد، كه در 
آن امکان تخلیه و بارگیری هشت كشتی بصورت روزانه وجود دارد.

اسکله  احداث  از  تالش  اما طولی نکشید و در حالی كه مسؤولین 
از وقوع  پیشگیری  و  اجتماعی  معاون  تالش سخن می گفتند،  در 
این  در  اسکله  احداث  محل  از  بازدید  در  گیلان  دادگستری  جرم 
شهرستان با اشاره به موانع قانونی متعددی كه پیش روی احداث 

اسکله جوكندان تالش وجود دارد، هرگونه سرمایه گذاری در 
این منطقه را ناظر به آمایش سرزمینی امکان پذیر دانست.

این  پیرامون  خود  اظهارنظر  آخرین  در  آقایی  جان احمد 
اسکله  اینکه  وجود  »با  بود:  گفته  خبرنگاران  به  موضوع 
آستارا در 30 كیلومتری تالش خالی است، افرادی به بهانه 

مردم  زمین های  و  سواحل  تصرف  فکر  در  تالش،  در  اشتغال زایی 
هستند و دستگاه قضا اجازه فرصت طلبی به سودجویان را نخواهد 

داد.«
هر چند احمد آقایی به شخص خاصی در این زمینه اشاره نکرد، 
اما به نظر می رسید این صحبت های معاون اجتماعی و پیشگیری 
از وقوع جرم دادگستری گیلان در واكنش به پیگیری ها و اصرار 
برخی مسؤولین تالش در راستای احداث اسکله در این شهرستان 

باشد.
شورای  مجلس  در  بزرگ  تالش  نماینده  كه  بود  آن  از  پس 
اسلامی، رایزنی در سطح ملی در این زمینه را در دستور كار خود 
قرار داده و حتی موضوع اسکله را با رئیس دستگاه قضایی كشور 

هم در میان گذاشت و از وی خواستار بررسی این موضوع شد.
این میان حجت الاسلام والمسلمین  نبود و در  پایان ماجرا  این  اما 
تریبون  در  گاهی  چند  از  هر  نیز  تالش  امام جمعه  نورزاد  مجتبی 
به  كار  داد،  می  قرار  انتقاد  مورد  را  مربوطه  مسؤولین  جمعه  نماز 
جایی رسیده بود كه بسیاری از مردم تالش اتفاقات پیش آمده را 
واكنش های سیاسی و تقابل برخی چهره های مطرح و البته مجادله 

بیثمر عنوان می كردند.
كه  بود  گفته  مخالفت ها  برخی  به  واكنش  در  تالش  امام جمعه 

نمی گذاریم  ما  می گویند  افتخار  با  و  می كنند  مصاحبه  »برخی ها 
اگر مرد هستیم  را گرفتیم وغیره؛  اجرا شود، جلویش  اینجا پروژه 
كردیم  اجرا  را  پروژه  این  ما  كردیم،  را  كار  این  ما  بگوییم  بیاییم 

وگرنه این چیزها كه افتخار ندارد.«
مسؤولین  صحیح  باور  عدم  و  سست  اراده های  تالش  امام جمعه 
»آیا  كه  گفت  و  كرد  یاد  منطقه  توانمندی های  بر  بزرگی  مانع  را 
درعدم تحقق پروژه های اشتغال آفرینی همچون اسکله تالش باز 
مانع  كه  است  استکبار  دخالت های  و  آمریکا  تحریم های  این  هم 
مسئولین  صحیح  باور  وعدم  سست  اراده های  یا  می كنند،  تراشی 
بر توانمندی های منطقه است؟! اگر پروژه هایی همچون اسکله و 
معطّل  تالش  آفرین  اشتغال  و  گردشگری  و طرح های  تالش  بندر 
اراده های مسئولین می شود این هم آیا در سایه تحریم آمریکاست 

و دخالت استکبار است، خیر این كاملًا در سایه بی تدبیری است؟«
سرانجام پس از كش و قوس های فراوان و درست زمانی كه كشتی 
از  و خبری  نشسته  به گل  تالش  در  مسؤولین  برخی  مطالبه گری 
احداث اسکله در تالش به گوش نمی رسید، رئیس كل دادگستری 
گیلان كه به دعوت چند تن از اصحاب رسانه تالش برای سخنرانی 
در همایش »نقش رسانه در جهاد تبیین« به این شهرستان سفر 
موضوع  تکلیف  تعیین  برای  خبرنگاران  مطالبه  از  پس  بود،  كرده 

اسکله قول مساعد پیگیری را داد.
 رئیس كل دادگستری گیلان در این همایش احداث اسکله تالش 
از  حمایت  و  راه اندازی  با  كه  گفت  و  دانسته  ضروری  امری  را 
برای كشور  ارزی  آورده  نظارت دستگاه قضایی،  با  و  سرمایه گذار 
فراهم  بومی  جوانان  اشتغال  برای  بستری  و  شده  ایجاد  استان  و 
می شود و از همین رو دستور برگزاری نشستی با حضور مسؤولان 
و  اسکله  احداث  موانع  رفع  برای  خود  دفتر  در  تالش  شهرستان 

نظارت دستگاه قضا را صادر كرد.
در این جلسه بنا بر بررسی های خبرنگار فارس حکایت از مکاتبات 
دادگستری استان گیلان با استانداری و همچنین برنامه ریزی جهت 
برگزاری جلسه ای در اواسط خرداد ماه 1402 دارد تا به زودی شاهد 

تحقق یکی از مطالبات مهم مردم تالش باشیم.
رویداد مهمی كه علاوه بر رونق اقتصادی منطقه و ایجاد اشتغال 
برای جوانان این شهرستان می تواند موجب امیدآفرینی دربین مردم 

تالش بزرگ باشد.
مطالبات  و  پیگیری ها  تمامی  كنار  در  گفت  توان  می  جرأت  به 
مسؤولین شهرستانی و رایزنی هلی متعدد، خبرنگاران و واحد روابط 
راستای  در  پررنگی  نقش  نیز  گیلان  دادگستری  رسانه  و  عمومی 
انتقال صحیح مشکلات مطرح شده به مسؤولین داشتند  تبیین و 
مردم  مشکلات  از  گره گشایی  در  رسانه  مهم  نقش  از  نشان  كه 
در  رسانه ها  از  استان  در سطح  قضایی  دستگاه  استفاده صحیح  و 

راستای شناسایی و اقدام به موقع در جهت حل آن ها است.

وند! وی اعصاب مردم راه می ر ونوشــت به رهبر انقلاب؛ این  افراد ر ر

وز ملی و فردا بین الملل  وز استانی، امر همایش سالانه شــهر خلاق رشت؛ دیر

ح زمین مانده اسکله تالش چیست ؟ ماجرای طر
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نبود سالن اختصاصی 
بزرگترین بسکتبال 

این  راه توسعه   مانع سد 
در گیلان رشته 

رییس هیات بسکتبال گیلان اظهار داشت: مهمترین مانع سد راه رشد بسکتبال گیلان نبود یک 
سالن اختصاصی این ورزش است .

به گزارش برنا؛ محمد رفیعی در خصوص فعالیت های این هیات مطرح كرد:از جمله فعالیت های 
سال گذشته و سه ماه اخیر هیات بسکتبال استان میتوان به حضور دو تیم نوجوانان و دو تیم جوانان 

در سوپر لیگ بسکتبال آقایان كشور اشاره كرد.
وی افزود: همچنین به حضور تیم وحید نوروزی صومعه سرا در لیگ  حرفه ای، حضور تیم ملوان 
در لیگ  ملی، حضور بانوان تیم راست كردار در لیگ ملی، اعزام تیم نونهالان، برگزاری كلاسهای 
مختلف مربیگری درجه سه به دو، برگزاری كلاس تئوری درجه سه مربیگری بسکتبال ،حضور« 
صدرا رضایی«  و »شمیم نوری« در تیم ملی نوجوانان و اعزام به مسابقات آسیایی قطر، حضور 

بیش از ۶ بازیکن در رده نوجوانان در اردوی تیم ملی زیر 1۶سال، برگزاری كلاس مینی بسکتبال 
زرد باحضور 47 شركت كننده برگزاری جشنواره  مینی بسکتبال در سه مرحله ،برگزاری مسابقات 
مینی بسکتبال  جشنواره نوجوانان،نونهالان و جوانان كه درحال برگزاری است، می توان اشاره كرد.

رفیعی گفت: از اهداف آتی هیات برنامه ریزی جهت قرعه كشی لیگ بزرگسالان می باشد.
وی در خصوص موانع و چالش های هیات بسکتبال گیلان  نبود سالن اختصاصی را یکی از معضلات 

خواند و عنوان كرد: مهمترین مانع سد راه ما نداشتن  یک سالن اختصاصی بسکتبال  است .
وی تاكید كرد: اگر یک سالن اختصاصی بسکتبال در اختیار داشته باشیم و بتوانیم اسپانسر جذب 
كنیم و قطعا از  سال 1403تعداد بیشتری بازیکن  در رده های مختلف تیم ملی  آقایان و هم بانوان 

خواهیم داشت.

اردلان صالحی
یکی از مهمترین مسائلی 
امروزه  شک  بی  كه 
كار  و  كسب  صاحبان 
نباید از كنار آن گذر كنند، 
بازاریابی نسل چهارم )تغییر 
از سنتی به دیجیتال( می 

باشد.
به نوعی هر كسب و كاری 
كه در این ماركت حضور نداشته باشد، فاقد هویت 
بصری كه لازمه حضور موفق در تجارت امروز است، 

خواهد بود.
متاسفانه بسیاری از شركتها و تولیدكنندگان اعتقادی 
به حضور و استفاده از فضای مجازی، وب سایت و 
امثالهم را ندارند، در صورتیکه امروزه مردم با شنیدن 
نام برند شما ابتدا آن را در گوگل جستجو می كنند و 
آن را از دیدگاههای مختلف خودشان آنالیز می كنند.

شما آنجا می توانید یک رزومه از خود، فعالیتها و 
كارهای خود نمایش دهید و اطلاعاتی از خودتان در 
دسترس مشتریان قرار دهید تا بتوانند شما را شناسایی 

و رصد كنند.
كوچکترین  جهت  وقتی  مردم  امروز  تجارت  در 
خریدهای خود - حتی زمانی كه به سوپرماركتها 
می روند، - زمانیکه با نام تجاری جدیدی مواجه می 
شوند ابتدا سعی می كنند اطلاعاتی در مورد آن به 
دست آورند، چراكه مشتریان نسل جدید تا قبل از 
رصد محصول علاقه ای ندارند كه به آنان كالایی  

فروخته شود.
متاسفانه در عرصه صنعت هم تولیدكنندگان زیادی 
هستند كه قصد صادرات كالا دارند ولی یک وب 
سایت خوب جهت معرفی ندارند، چه بسا از این طریق 

می توانند با كمترین هزینه به بالاترین نتایج برسند.
سال ۹7 در یکی از شركتهایی كه نام شناخته شده 
ای در گذشته داشت، اصرار زیادی به انجام هزینه 
جهت راه اندازی وب سایت )البته با استراتژی از پیش 
تعیین شده( دادم كه متاسفانه هرگز مورد استقبال قرار 
نگرفت، برای اثبات این ادعا اقدام به ساخت كانال 
یوتیوب با اختیارات و هزینه شخصی خودم برای این 
برند نمودم و با كمترین هزینه موفق به جذب مشتری 

از كشور عراق برای آن مجموعه شدم.
با  ارتباط  مدیریت  داشتن  به  شما  سایت  وب 
نگاه  در  برند  تصویر  ساخت   ،  )crm(مشتریان
مشتری، معرفی محصولات كمک خواهد كرد و زبان 

صحبت شما با مشتریان خواهد بود.
در دنیای امروز با كمترین هزینه ها می توانید كالای 
خود را در كل كشور و فراتر از مرزها نمایش دهید 
و مهمتر از همه برای اینکه بتوانید در عرصه رقابت 
حضور داشته باشید نمی توانید علم و تکنولوژی جدید 
را نادیده بگیرید، چه بسا كه در حال حاضر زمان 
بازاریابی نسل پنجم ) هوش مصنوعی ( فرا رسیده 
است ولی صاحبان كسب و كارها در ایران هنوز یک 

وب سایت ندارند.

رئیس جهاد دانشگاهی گیلان، قلم را مهمترین ابزار 
توسعه دانست و با تاكید بر لزوم تولید كتاب هایی با 
موضوع علوم روز، گفت: نیازمند ترویج ارزش قلم و 
كاركردهای فرهنگی، آموزشی و پژوهشی آن هستیم.

دكتر حمیدرضا مسکنی در گفت وگو با ایسنا، ضمن 
گرامیداشت روز قلم، به اهمیت تالیف كتاب و ارتباط 
آن با حوزه آگاهی اشاره كرد و گفت: نیازمند ترویج 
و  آموزشی  فرهنگی،  كاركردهای  و  قلم  ارزش 

پژوهشی آن هستیم.
وی روز قلم را روز علم، فرهنگ و داشته های متعالی 
دانست و عنوان كرد: انسان همواره به دنبال نشر 
دانسته ها و داشته های خود است و قطعا قلم زمینه 
ساز ترویج علم است و اگر قلم و نوشتن نبود، هرگز به 

رشد و كمال فکری نمی رسیدیم.
را  قلم  گیلان  دانشگاهی  جهاد  سازمان  رئیس 
مهمترین ابزار دانش و توسعه دانست و با تاكید بر 
لزوم تولید كتاب هایی با موضوع علوم روز، افزود: یکی 
از این علوم جی. آی. اس می باشد كه یک سیستم 
جغرافیایی  اطلاعات  پردازش  به  و  بوده  اطلاعاتی 

مکان مرجع می پردازد.
دانش آموخته دكتری سنجش از دور و نویسنده كتاب 
»راهنمای استفاده از ArcGIS « با اشاره به شرایط 
نگارش كتاب مذكور، عنوان كرد: زمانی تصمیم به 
نگارش این كتاب گرفتم كه بسیاری از كاربران با نرم 

افزار مورد نیاز این رشته تحصیلی آشنایی نداشتند.

یادداشت

خبر

گل آقایی دیگر از فومن سر بر آورد؟
بهرنگ جدی متولد 1373 در فومن است. تحصیلات او كارشناسی 
با كاریکاتورهایش در  او را بیشتر  اما  ارشد رشته حسابداری است 
مطبوعات و رسانه ها می شناسیم. جدا از كارتون و كاریکاتور، در 
تصویرگری و انیمیشن هم دستی بر آتش دارد. عضو كارتونیست 
های استان گیلان است و تاكنون از جشنواره های متعدد داخلی 
می  بین  آن  از  كه  كند  خود  آن  از  را  جوایزی  توانسته  خارجی  و 
ملی  جشنواره  ویژه  جایزه  استیکر،  سال  جایزه  دوم  رتبه  به  توان 
كارتون  بیستمین جشنواره  از  برنز  جایزه  مازندران،  لیلیوم  كارتون 
و كاریکاتور FCB چین و صد كارتونیست برتر به انتخاب بنیاد 
همینطور  كرد.  اشاره   2022-2021 سال  در  اندونزی   SICE
تركیه،  ایران،  كشورهای  از  مختلفی  های  نمایشگاه  در  آثارش 
رومانی، چین، ایتالیا، مصر، الجزایر، برزیل، هند و... به نمایش در 
آمده است. به بهانه سه جایزه اخیرش در جشنواره های بین المللی 

تركیه و ایتالیا با او گپ و گفتی داشتیم كه در ادامه می خوانید.
چطور به کارتون و کاریکاتور علاقه مند شدید؟

از زمانی كه كلاس چهارم ابتدایی بودم پدرم مجلات مختلفی برایم 
اما یکبار یک مجله  می خرید مثل سروش كودكان و پوپک و... 
جدید برایم خرید كه آن مجله بچه ها گل آقا بود. من به شدت 
شیفته كاریکاتورهای آن شدم. و از آن زمان هر هفته به طور مرتب 
پنج شنبه ها مجله را از مطبوعاتی شهر تهیه می كردم تا زمانی 
كه عمر انتشار آن به پایان رسید و دیگر چاپ نشد. در واقع جرقه 
اصلی علاقه من به كاریکاتور با مجله گل آقا بود. از سویی دیگر 
دوست  و  متن  تا  داشتم  بیشتری  تصویرعلاقه  مدیوم  به  همیشه 
داشتم حرفم را از طریق تصویر بیان كنم تا نوشته های عریض و 
طویل و همانطور كه می دانید خاصیت كاریکاتور نیز بیان كردن 
از  غیر  به  بتوانم  شاید  و  هستش  تصویر  قالب  در  موضوع  یک 
علاقه، این موضوع را نیز دلیل دیگری بر انتخاب این هنر بدانم.

از کی شروع کردید به کشیدن و آیا در زمینه طراحی 
کاریکاتور آموزش دیدید؟

در  و  بود  خوب  ام  نقاشی  همیشه  آید  می  یادم  كه  آنجایی  تا 
زمینه  در  اما  گرفتم  می  هنر  درس  در  بالایی  نمرات  مدرسه 
و  دیدن  با  فقط  و  رفتم  جلو  خودآموز  كاملا  كاریکاتور  طراحی 
بررسی كارهای دیگران و تمرین و تکرار كاریکاتور را فرا گرفتم. 
شاید یکی از دلایلش هم این بود كه در شهر و استان ما كلاس 
اینترنتی  های  آموزش  و  نداشت  وجود  فعال  به شکل  كاریکاتور 

هم به گستردگی و فراگیری امروزه نبود.
كدام كاریکاتوریست ایرانی یا خارجی بیشترین تاثیر را روی شما 

گذاشت؟
كارتونیست  كارهای  میکردم  سعی  بودم  خودآموز  كه  ازآنجایی 

های مختلف را ببینم و بررسی كنم. به همین خاطر افراد زیادی 
توانم  می  ایرانی  هنرمندان  میان  در  كه  گذاشتند  تاثیر  من  روی 
پور، كامبیز درمبخش، شهاب  بزرگمهر حسین  به حسین صافی، 
جعفرنژاد و احمد عربانی اشاره كنم و از میان كاریکاتوریست های 

خارجی نیز به سباستین كروگر، سمپه و ژان مولاتیه.
یا  نامید  کارتونیست  بیشتر  را  شما  باید  اینحال  با 

کاریکاتوریست؟
من سعی كردم در هر دو بخش به یک توانایی نسبی و مقبولی 
دست پیدا كنم كه خیلی تک بعدی نباشم و بتوانم در مواردی كه 
اجرا  توانایی  نیز  سوژه مد نظرم  پرتره یک شخص خاص است 

و طراحی داشته باشم.
اولین فعالیت رسانه ای شما بعنوان کاریکاتوریست از 

چه سالی و در کجا بود؟
كردم  آغاز  فومن  در شهر  دی   4 نشریه  با  را  خود  كار   ۹0 سال 
و حدود یک سال و نیم در آنجا قلم زدم. از سال ۹2 با روزنامه 
آغاز  كه  كردم  رو شروع  فعالیتم  اول  نامه خط  هفته  دو  و  معین 
فعالیت من در سطح استان و كشور بود كه پس از آن رسانه های 
ترسیم  كاریکاتور  و  طرح  برایشان  و  آمدند  سراغم  به  متعددی 
كار  گیلان  های  رسانه  اكثر  برای  كنون  تا  زمان  آن  از  كردم. 
)ضمیمه  قانون  روزنامه  با  رو  خودم  همکاری   ۹5 سال  كردم. 
و  داشتم  فعالیت  آنجا  در  سال   4 نزدیک  و  كردم  آغاز  نیشخط( 
از آنجایی كه آن موقع روزنامه قانون خیلی مورد توجه مخاطبان 
داشت  فعالی  كاریکاتور  و  بود و ضمیمه های طنز  سراسر كشور 
من  كار  با  بیشتر  مخاطبان  و  بود  خوبی  تجربه  خیلی  من  برای 

آشنا شدند.
تفاوت کار رسانه ای با کار جشنواره ای در چیست؟

در كار رسانه ای عمدتا با موضوع روز سر و كار داریم و باید مرتبا 
پیگیر اخبار باشیم تا از دلش به یک سوژه برسیم، پس از انتخاب 
سوژه باید یک ایده مناسب برای آن پیدا كنیم و در نهایت برای 
یا مکتوب طراحی  باشد  است مجازی  رسانه كه خب ممکن  آن 
كنیم. اما در جشنواره ها، عمدتا به موضوعات كلی و جهان شمول 
پرداخته می شود. مثل: صلح، عدالت، محیط زیست، آزادی، آینده 
و... پس در زمینه سوژه تکلیف كارتونیست مشخص است اما در 
مناسبی  و  خور  در  ایده  و  شود  بکار  دست  باید  یابی  ایده  زمینه 
كند.  انتخاب  برساند  را  منظور  ممکن  شکل  ترین  صریح  به  كه 
تفاوت دیگری كه بین این دو می توان اشاره كرد به زمان بندی 
در اجرای طرح هستش. در كار رسانه ای بخاطر ماهیت خبری 
بودنش زمان اندكی برای ایده یابی و اجرا وجود دارد و هر گونه 
تعلل یا وقفه باعث از بین رفتن یا به اصطلاح سوختن آن سوژه 

می شود ولی در كار جشنواره ای معمولا زمان بیشتری، گاها تا 
چند ماه برای اجرا وجود دارد.

از سه جایزه ای که اخیرا در جشنواره های بین المللی 
کسب نمودید بیشتر بگویید.

در یک ماه اخیر موفق به كسب رتبه دوم از هجدهمین جشنواره 
به  مربوط  آن  موضوع  كه  شدم  ایتالیا  ترنتو،  كارتون  المللی  بین 
آینده و چالش های مرتبط با آن بود. همچنین در جشنواره بین 
كارتون  المللی  بین  دومین جشنواره  و  ایتالیا  طنز  كارتون  المللی 
»دیوژن آف سینوپه« تركیه بترتیب جایزه سوم و جایزه ویژه را 
كسب كردم كه موضوعات آنها مربوط به انرژی های تجدید پذیر 
و دیگری با موضوع زنان بود كه در آن 217 هنرمند از 4۶ كشور 

با ۸50 اثر شركت كرده بودند.
در زمینه ارتباط با مخاطب خود کمی برایمان توضیح 

دهید.
از  نشریاتی كه  و  این است كه در حال حاضر رسانه ها  واقعیت 
كاریکاتور استفاده می كردند یا توقیف شده اند و چاپ نمی شوند 
و  ندارند  كاریکاتور  از  استفاده  به  تمایلی  منتشر می شوند  اگر  یا 
این  كه  هستیم  مطبوعات  در  كاریکاتور  افول  شاهد  نظر  این  از 
خود به خود باعث فاصله گرفتن هنرمند از مخاطب خودش می 
شود. تنها رسانه ای كه در حاضر كارتونیست ها در اختیار دارند 

به طور  با مخاطب  آن  از طریق  است كه  همین فضای مجازی 
را  سریع و صریح درارتباطند و در صفحه شخصی كارهای خود 
مبحث  كه  گرچه  دهند.  می  قرار  مندان  علاقه  دید  معرض  در 
تاثیر  مخاطب  با  ارتباط  بر  خیلی  نیز  مجازی  فضای  فیلترینگ 
منفی داشته اما همچنان تنها امید كاریکاتوریست ها به استفاده از 
همین بستر است. ضمن اینکه برگزاری نمایشگاه در گالری های 
كاریکاتورست  یک  ارتباط  برقراری  های  راه  دیگر  از  نیز  هنری 

با مخاطبش است.
فعالیت  هم  کودک  کتاب  تصویرگری  زمینه  در  شما 

دارید. چطور شد که به آن روی آوردید؟
كار كردن برای بچه ها همیشه لذت خاص خودش رو دارد، فرقی 
كه  همین  باشد.  ای  زمینه  چه  در  مدیومیا  چه  طریق  از  نمیکند 
موضوع و ژانر كار برای كودكان باشد، كافی است تا انگیزه ای 
از  خیلی  مثل  كه  انجایی  از  كار.  برای شروع  ایجاد شود  من  در 
بچه های دیگه با كتاب داستان بزرگ شدم، همواره محو تماشای 
مختلف  انواع  بین  در  و  بودم  ها  قصه  كتاب  رنگارنگ  تصاویر 
فیلدهای كاری كه انجام میدهم، تصویرگری كتاب كودک رایک 
جور دیگر دوست دارم. حس روایت و قصه گویی در قالب تصویر 
برای بچه ها و همراه كردن انها از طریق فریم های مختلف برای 
من چیزی فراتر از یک عنوان كاری است؛ اینکه همیشه خودت 
میخکوب  دیگران  كتاب های  تصاویر  دیدن  با  بچگی  دوران  در 
میشدی و حالا بچه های امروز قرار است بنشینند پای كتابی كه 
تصاویرش را تو خلق كرده ای. از نظر من برای تصویرگری كتاب 
كودک باید در دریای تخیل كودكانه غوطه ور شد و این حس بی 

نظیر است.
چطور  را  آینده  اینکه  و  چیست  آینده  در  شما  هدف 

ترسیم میکنید؟
از آینده صحبت كردن كار ساده ای نیست.هیچ كس از آینده خبر 
ندارد و با اتفاقات و پدیده های جدیدی كه هر روز شاهدش هستیم 
ممکن است هر برنامه ریزی و هدفی را تحت شعاع خودش قرار 
این است كه در مسیر  بدهد ولی برای من چیزی كه مهم است 
درست قدم بردارم و در همان مسیر به جلو بروم بدون اینکه خیلی 
به آینده فکر كنم. چون به نظرم اگر مسیر درست باشد، مقصد هم 

مشخص و دست یافتنی خواهد بود.
صحبت پایانی؟

فرداهای  دادید.امیدوارم  قرار  من  اختیار  در  كه  ازفرصتی  ممنون 
روشنی در انتظار همه باشد و جهان پر از صلح و آرامش شود. ما 
كاریکاتوریست ها هم اجازه حرف زدن و نقد كردن از طریق تصویر 

را داشته باشیم.

فاطمه عزیزپوریان 
تا چشم كار می كند نقاشی های طبیعت 
خدا را می توان دید. گیلان است و زیبایی 
از  گَشت  روستای  راهی  اش.  كننده  خیره 
شهرستان فومن شدیم تا به همان اندازه كه 
چشم سرمان از خلقت بی نظیر خدا مات 
و مبهوت شده، چشم دلمان را هم مهمان 
زیبایی هایی از جنس مهربانی، پشتکار، امید 
و خانواده كنیم. مهمان قاسم )روح الله( عادلی شدیم. قاسمِ روایتِ ما 
از بدو تولد با مشکلات جسمی و گفتاری به دنیا آمده و از ناحیه دست 
و پا معلول است، ولی او از این مرحله عبور كرده و معلولیت برای 
قاسم محدودیتی ندارد و اكنون نان آور مادر، همسر و دخترش است. 
خانه ی كوچکِ قاسم پر از عشق و محبت است، آمدم از پشتکارش 
بگویم، محو خانواده دوستی او شدم. خواستم از اراده اش برای روی 
پا ایستادن بگویم، جذب توكلش شدم. در ظاهر دارای نقص است 
اما روحی بلند و لطیف دارد و از بندبند وجودش امید، تلاش و توكل 
فوران می كند. 40 سال سن دارد و شش سالی می شود كه ازدواج 
كرده و سارای پنج ساله اش ثمره این ازدواج است. می گوید هیچ 
وقت معلولیتش، دلسردی برایش نداشته و نخواهد داشت، می خواهد 
برای خانواده اش بهترین باشد و از هیچ كوششی برایشان دریغ نمی 
كند. تا چند سال پیش كارش شالیکاری بود اما قاسم مردِكار است 
و خودش را به كشاورزی محدود نکرد. این جوان فومنی می گوید 
رهیاری  های  سازمان  رهیاری  و  بهزیستی  سازمان  نامه  معرفی  با 

نهاد مردمی رسالت سه راس گاو خریدم و علاوه بر شالیکاری، كار 
گاوداری را شروع كردم. نزدیک خانه اش كه می شوی صدای مرغ 
و خروس، اردک و غاز حس زندگی می دهد، سه گاوش امروز هفت 
راس شدند. ناتوانی جایگاهی در ذهن قاسم ندارد و می گوید خودم 
تمام  آورد،  می  وجد  به  را  انسان  بالایش  سپردم. همت  خدا  به  را 
كارهایش را به تنهایی انجام می دهد. در كنار گاوداری و شالیکاری 
مشغول بلوک زنی است و در حال ساخت خانه است. خشت روی 
خشت می گذارد و با نگاهی پراز امید و ذوق می گوید می خواهم 

برای دخترم خانه بسازم.

سجاد امدادی رهیار كانون همیاری اجتماعی شهدای سپیران فومن 
به سختی  ما  كه  كارهای  و  است  انسانی عجیب  قاسم  گوید:  می 
انجام می دهیم او با علاقه و امید و توانمندی خاصی كه دارد همه 
ام  در  و  به سرانجام می رساند. خوشبختانه كارش رونق گرفته  را 
بازار )سامانه فروش كالای اعضای نهاد مردمی رسالت( برای فروش 
محصولاتش غرفه هم ایجاد كرده و منبع درآمد خوبی برای قاسم 
و خانواده اش شده است. هم ولایتی هایش، بی نظیر توصیفش می 
كنند و این همه پشتکار را وصف ناپذیر می دانند. قاسم امروز الگوی 
جوانان روستا شده و همه جا تعریف از این همت والاست. او به ظاهر 

توانیاب است اما در واقع ما توانمندی خاصی در زندگی او دیدیم كه 
زبانزد همه روستا است.

قاسم عصای دستم است 
مادرش عاشق قاسم است و می گوید؛ عصای دستم است و نمی 
توانم با بچه های دیگرم زندگی كنم. وقتی با لهجه شیرین محلی 
می گوید قاسم را خیلی دوست دارم و خدا نگهدارش باشد؛ قند در 
دلت آب می شود. این مادر گیلانی می گوید: پسرم سختکوش و 
اهل زندگی است و به همت این پشتکار، زندگی اش رو به جلو است. 
دعای عاقبت بخیری برای قاسم و خانواده اش را با حس شیرین 
مادرانه اش عجین كرد و بركت برای زندگی آنها را آرزو كرد. صبوری 

و مهربانی اش را مثال می زند و پسرش را به خدا می سپارد.
سارا و بابا

شیرین سخنی اش بیشتر ازپنج ساله ها نشان می دهد، البته كه دختر 
است و برای پدرش ناز دارد. سنش كم است ولی با همین سن كم 
دلی بزرگ دارد. می گوید عاشق پدرم هستم و دوست دارم همه جا 
به او كمک كنم. می خواهد زودتر بزرگ شود و كمک پدرش باشد 
البته كه سارا دختر قاسم با اراده است و اینکه مهربان و پرتلاش باشد 

دور از ذهن نخواهد بود.
و امیدی كه در زندگی قاسم جریان دارد...

و  همسر  مادر،  گوید  ومی  اش  خانواده  عاشق  است،  عاشق  قاسم 
دخترم را خیلی دوست دارم و حس خوبی دارم كه در كنارم هستند. 
حرفها و كارهای قاسم به هركسی حس امید و زندگی می دهد. او 
و خانواده اش دوست داشتن و امید را جوری صرف كردند كه گویی 
در سرزمینی زندگی می كنند كه محدودیت نه تنها برایشان ناامیدی 
و ناكامی به بار نیاورده كه عشق و همبستگی بین آنها را صد چندان 
كرده است. مردِ این حکایت یادمان انداخت زندگی همین امیدهایی 
است كه می توانیم همچون قاسم، آن را به اطرافیانمان تقدیم كنیم.

سارا...  بابای 

درو می کند را  المللی  بیــن  یز  فومنی جوا کارتونیســت  بهرنگ جــدی 
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ترین  ترین و سردرگم  از وخیم  در یکی  سپیدرود 
از  نجاتش  برای  كه  دارد  قرار  خود  تاریخ  روزهای 
این وضعیت تاسف آور به همت و تدبیر دلسوزان 
نیاز دارد و مسئولینی كه ارزش این گوهر 55 ساله را 
بدانند، شاید بهترین نمونه برای كار درست نگاهی به 
وضعیت برادر هم سن و سال و شمالی رود خروشان 

گیلان زمین، تیم نساجی مازندران است.
رادنی دیدار از فعالان ورزشی گیلان در یادداشتی 
نوشت: روز ها و ساعت ها و دقایق با سرعت به ضرر 
سپیدرود عبور می كنند و انگار قرار نیست هیچ كدام 
از مسئولین برای برون رفت قدیمی ترین تیم گیلان 

زمین راه نجاتی چاره كند!
داستان و مشکل اصلی سپیدرود این است كه هنوز 
برخی از مسئولین كه اتفاقن بودجه دست آنهاست با 
هزینه های پر هوادارترین ورزش كشور بیگانه هستند 

یا حداقل دوست ندارند كه با واقعیت آشنا شوند!
اینکه ملوان امسال در لیگ برتر با 50 میلیارد تومان 
بودجه عنوان اقتصادی ترین تیم لیگ برتر را از آن 
خود كرد، خود بیانگر همه چیز هست و درد اینجاست 
كه نه تنها قرار نیست بودجه ملوان رشد كند كه 
امسال همین بودجه را هم ندارد و بعد می بینیم كه در 
همین فصل سرپرست مدیرعاملی استقلال در رسانه 
ملی تأیید می كند كه با دروازه بان ذخیره استقلال 20 

میلیارد تومان قرارداد بسته شده است!
بازیکن استقلال می شود كل  نیم  نیم  یعنی دو و 
بودجه ملوان و تازه 30 كیلومتر این طرف تر در مركز 
استان داشتن و تأمین شدن یک پنجم از این پول 
یعنی 10 میلیارد تومان در یک فصل به آرزویی محال 
تبدیل شده است و اینجاست كه می گوییم مسدولان 
در رشت با ارقام رد و بدل شده در فوتبال دولتی ما 

بیگانه هستند.
نمی دانند كه چه لیگ برتری باشی چه لیگ دویی 
یک سفر از رشت به جنوب بالای 200 میلیون هزینه 
دارد و بعد شورای شهر برای تیم های رشتی بودجه 
500 میلیونی تصویب می كند و بعد یادمان می آید كه 
7 سال پیش همین شورای شهر بر مبنای پروپزالی 
كه چند كاربلد در سپیدرود وقت با هماهنگی شهردار 
و شورای شهر دادند موفق می شوند 2 میلیارد و ۸00 
میلیون تومان بودجه برای سپیدرود بگیرند و با همان 
بودجه جذب شده تیم به لیگ برتر می رسد و الان بعد 
از هفت سال در بهترین حالت نصف آن بودجه را هم 

برای سپیدرود نمی توانیم تصور كنیم.
كرد،  مقایسه  خودش  نوع  هم  با  باید  را  سپیدرود 
تراكتور و سپاهان و البته نساجی! ببینید سپیدرود بالا 
آمد برایش چه كردند و نساجی را چه شد! سپیدرود از 
فردای بالا آمدنش قلب تپنده اش كه عضدی بود را به 
ویرانه تبدیل كردند و وطنی قائم شهر را یک استان 

همت كرد و نونوارش كردند!
سپیدرود از فردای بالا آمدنش نه تنها وارد جنگ 
مالکیتی و ركورد هر سه ماه یک مالک برایش ثبت 
كردند كه همان بودجه شورای شهر را هم به نصف 
و شاید یک سوم تقلیل دادند اما نساجی برایش مالک 
مقتدر انتخاب كردند و حمایت یک استان را پشت سر 
خود دید. سپیدرود برایش مالک اینستاگرامی آوردند 
و نساجی حمایت یک ایرلاین را دارد! سپیدرود در 
را  رویایی  اردیبهشت  دو سال خاطره شیرین یک 
به جهنمی تلخ برای رشتی ها تبدیل كرد و نساجی 

امسال می خواهد آسیا را تجربه كند!
سپیدرود ریشه دار است و نساجی هم، سپیدرود قدمت 
دارد و نساجی هم، سپیدرود هوادار دارد و نساجی هم، 
سپیدرود قرمز می پوشد و نساجی هم … اما، اما؛ 
اما سپیدرود مسئولی كه بداند عیار قیمت های فوتبال 

چقدر است ندارد و نساجی دارد!
سپیدرود و فوتبال رشت زمانی از این منجلاب عقب 
افتادن و درجا زدن ر ها می شوند كه دلسوزی كاربلد 
كنارشان بایستد و با صدای بلند این عقیده را داشته 
باشد كه برند سپیدرود ارزشش را دارد كه برایش 
هزینه كنند. نه از آن هزینه ها كه فقط روی كاغذ 
برایش می كنند و از فردایش كاغذ بدست در این 
رسانه و آن رسانه بر سر هوادار منت می گذارند كه 
اگر ما نبودیم سپیدرود نبود! نه قربانتان برویم چه شما 
بودید چه نبودید سپیدرود بود و بعد از شما هم خواهد 
بود و اتفاقاً اگر سپیدرود نبود كسی شما را نمی شناخت 
و حالا كه معروف شدید منت تان را هم باید تحمل 

كنیم!
سپیدرود بزرگ هست و بزرگ می ماند اما برای بزرگی 
كردن دوباره در سطح نخست فوتبال ایران باید راهی 
را برود كه نساجی رفت همان برادری كه در آن اردی 
بهشت رؤیایی شاهد جشن برادرش بود و اتفاقاً در 
آن جشن بود كه نساجی چی ها تصمیم گرفتند سال 
بعد مثل سپیدرود جشن بگیرند و گرفتند و  امیدواریم 
كه سپیدرود و مسئولان رشت این تصمیم یادگیری 
از نساجی را امروز بگیرند كه همین حالا هم خیلی 

دیر شده است!

یادداشت

شهردار انزلی با 
حکم قضایی برکنار شد

نیم ساعت از شروع آخرین روز از اولین فصل سال 13۶۹ گذشته بود 
كه تقریبا نیمی از ایران لرزید، لرزه ای كه تا شعاع چندین كیلومتری از 
كانون خود یعنی رودبار و منجیل خسارات سهمگینی برجای گذاشت و 
دستکم منجر به مرگ 35 هزار نفر شد. حادثه هولناكی كه با گذشت 
33 سال همچنان در خاطر بسیاری مانده و نامش حتی برای افرادی 
كه در هنگام وقوع آن زلزله متولد نشده بودند هم یادآور فاجعه ای بزرگ 
است؛ زلزله ای كه شاید مهم ترین دستاوردش تدوین آئین نامه هایی برای 

افزایش ایمنی سازه ها در برابر زمین لرزه بود.
به گزارش ایسنا، دور سوم مرحله گروهی جام جهانی 1۹۹0 در حالی 
به دیدار برزیل و اسکاتلند رسید كه بنابود این دیدار با كمی تاخیر از 
تلویزیون ایران هم پخش شود. آن ها كه تب جام جهانی را داشتند تا 
ساعات پایانی شب بیدارمانده و مشغول تماشای این دیدار بودند كه در 
میانه آن زلزله ای به بزرگی 7.4  ریشتر بخش وسیعی از مناطق شمالی، 
غربی و مركزی كشور را لرزاند، زلزله ای كه در تهران، قزوین، گیلان، 
اردبیل، زنجان، همدان و ... احساس و خیلی زود مشخص شد كه كانون 

آن در حوالی رودبار و منجیل است.  
دیدار حساسی كه گرچه تماشایش برای ایرانیان بسیاری نا تمام ماند، 
اما جان هایی را نیز در مناطق نزدیک به كانون زلزله نجات داد، آنها كه 
خواب نبودند، فرصت بیشتری برای فرار یا پناه گرفتن یافته و البته بیش 
از 35 هزار نفر نیز جان خود را از دست دادند. زلزله البته تا چند روز 
بعد نیز دست از سر آن مناطق برنداشت و قدرت خود را دستکم تا 24 
ساعت پس از وقوع زلزله اصلی با بیش از 50 پس لرزه به رخ كشید. 
زلزله ای كه نزدیک به نیم میلیون نفر را نیز بی خانمان كرد و به یکی از 
بزرگترین زلزله های قرن در ایران و جهان بدل شد. شدت این زلزله به 
حدی بود كه اكبر هاشمی رفسنجانی، رئیس جمهوری وقت كشورمان 
در گزارشی از آن گفته بود: »سه شهر منجیل، رودبار و لوشان تقریبا با 
خاک یکسان شده و در این مناطق آب، برق و سایر لوازم زندگی مردم 

وجود نداشت.«
كشور،  وقت  مدیران  و  كارشناسان  از  برخی  گفته  به  اما  زلزله  این 
سرمنشاء اتخاذ یکسری تدابیر و وضع مقررات برای توجه به ایمن سازی 
سازه ها شد. روندی كه گویا لازم بود تا با حادثه ای دیگر یعنی زلزله بم 
یک گام دیگر به جلو برود و مقررات ساخت و ساز در كشور را متحول 

و به روز كند.
گام اول سازوكار مدیریت بحران پس از زلزله رودبار برداشته شد

مرتضی اكبرپور، معاون پیشین سازمان مدیریت بحران كشور كه در 
زمان وقوع زلزله رودبار در ستاد حوادث غیرمترقبه ریاست جمهوری 
حضور داشت، در گفت وگو با ایسنا درباره این زلزله و نحوه مدیریت 
بحران آن می گوید: »پس از وقوع زلزله در رودبار و منجیل ستادی به 
ریاست استاندار گیلان و با حضور مدیران دستگاه های اجرایی، خدماتی 
و درمانی در محل استانداری تشکیل و كمک و امدادرسانی در مناطق 
آسیب دیده آغاز شد. خسارات زیادی از این زلزله برجا مانده و نیاز 
به كمک های ملی و حتی بین المللی وجود داشت. چندین روستا به 
طوركامل تخریب شده بود، امکان تردد از جاده ها وجود نداشت و معلوم 
نبود كه چند نفر در زیرآوار مانده یا كشته شده اند. ابعاد حادثه آنقدر 
گسترده بود كه مسئولان كشوری و لشکری را به سمت محل وقوع 

زمین لرزه كشاند.«
او با بیان اینکه اولین اقدامات برای تشکیل ساختاری برای رسیدگی به 
حوادث غیرمترقبه و امور مربوط به مدیریت بحران پس از زلزله رودبار 
و منجیل انجام شد، می گوید: »پس از وقوع این زلزله بود كه تصمیم 
به تاسیس سازمان دفاع غیر نظامی گرفته شد. سازمانی كه هدف از 
تاسیس آن جلوگیری از خسارات ناشی از حوادث غیر مترقبه، بود. شاید 
ایده تاسیس این سازمان را امروز بتوان در سازمان مدیریت بحران 
كشور و همچنین سازمان پدافند غیرعامل مشاهده كرد. از وظایفی كه 
آن زمان برای تاسیس این سازمان در نظرگرفته شده بود امدادرسانی 
در حوادث غیرمترقبه طبیعی از قبیل زلزله و سیل بود و قرار شد تا 
وظیفه و كار این سازمان سازماندهی و متمركز كردن واحدهای امداد و 

كمک رسانی در چارچوب سازمان دفاع غیر نظامی باشد.«
مسئولیت  منجیل  و  رودبار  زلزله  وقوع  هنگام  اینکه  درباره  اكبرپور 
هماهنگی دستگاه های امدادی بر عهده چه سازمانی بود، گفت:  »آن 
زمان ستاد حوادث غیرمترقبه ریاست جمهوری وجود داشت كه من هم 
به آنجا مامور شده بودم، مسئولیت این ستاد بر عهده معاون اجرایی 
رئیس جمهوری بود كه در آن زمان دكتر حمید میرزاده  این سمت 
را برعهده داشت. این ستاد گزارش هایی را به شکل مستقیم به رئیس 
جمهوری و مقامات كشوری نیز ارائه می كرد. حتی خاطرم هست كه 
با توجه به قطع بودن سیستم مخابرات و با توجه به اینکه درآن زمان 
تلفن همراه وارد كشور نشده بود، ما یک خط ویژه بین ستاد و استانداری 
داشتیم و به شکل مستقیم گزارش ها را ارائه و اقدام به دریافت كمک 
می كردیم. به نظر من تجربه این ستاد را می توان به نوعی مقدمه 
تشکیل سازمان مدیریت بحران كشور دانست. البته با تاسیس سازمان 
پدافندغیرعامل بخشی از مسئولیت آن ستاد نیز به این سازمان واگذار 

شده است.«
این كارشناس ارشد مدیریت بحران ادامه می دهد: »به عنوان مثال در 
ستاد حوادث غیرمترقبه، كمیته ای به نام كمیته كاهش اثرات بلایای 
طبیعی ایجاد شد كه سازوكاری مشابه مدیریت بحران اما با اختیارات 

نیز  امروز سازمان مدیریت بحران كشور  لوگوی  كم تر داشت. حتی 
برگرفته از لوگوی همین كمیته است. در این كمیته ۹ كارگروه هم 
داشتیم كه مثلا یکی در مورد ساخت و ساز بود، دیگری در مورد سیل 
و ... بودند. این كارگروه ها هم بعدها در سازمان مدیریت بحران كشور 
ایجاد شد. به همین دلیل هم من معتقدم كه گرچه سازمانی تحت 
عنوان مدیریت بحران پس از زلزله بم ایجاد شد، اما در واقع ایجاد 
سازوكاری مانند مدیریت بحران بعد از زلزله رودبار و منجیل ایجاد 
شده و تنها بعد از زلزله بم ساختاری قانونمند و عنوانی مناسب برای 

آن انتخاب شد.«
اگر پخش مسابقه فوتبال نبود، تلفات زلزله رودبار بیشتر می شد

معاون پیشین سازمان مدیریت بحران كشور از جمله افرادی است كه 
پخش فوتبال را دلیلی مهم برای كاهش شمار جانباختگان زلزله رودبار 
و منجیل می داند و می گوید: »اگر بخواهیم شرایط آن زمان را در نظر 
بگیریم، طبیعتا ساعت 12 شب، زمان خواب اكثر مردم بود، اما در آن 
شب پخش یک دیدار حساس از مسابقات جام جهانی 1۹۹0 سبب شده 
بود تا افراد بیشتری برای تماشای این دیدار بیدار بمانند، همین موضوع 
سبب شد تا زودتر لرزه را احساس كرده و به موقع امکان خروج از خانه 
یا پناه گرفتن را پیدا كنند. معلوم نبود اگر آن شب این دیدار از صداوسیما 

پخش نمی شد، تعداد قربانیان زلزله چقدر افزایش پیدا می كرد.«
وی ادامه می دهد: »بعد از این حادثه دولت وقت كار را به وزارت كشور 
واگذار كرد و اعلام كرد كه این ستاد مراحل بازسازی و بازتوانی را در 
یک مصوبه هیات وزیران به وزارت كشور سپرد. آن زمان سازوكاری 
به نام مدیریت بحران در كشور وجود نداشت و همانطور كه می دانید 
این سازمان و قوانین آن بعد از زلزله بم تشکیل شد. در آن زمان وزارت 
كشور وقت مناطق زلزله زده را به 12 منطقه تقسیم كرد و هر منطقه 
را به یک استان كشور سپرد. در نهایت مناطق مشخص شد و 12 
استان تقسیم كار كردند تا سرعت كار به وجود آید و ساماندهی لازم 
انجام شود، شاید بتوان گفت كه حالا مشابه این تقسیم بندی را در مورد 
استان های معین داریم و این یکی دیگر از تجربه هایی بود كه از زلزله 

رودبار به دست آمد.«
زلزله رودبار و ساختمان های ضدزلزله!

اكبرپور اما آیین نامه 2۸00 را كه امروز تحت عنوان آئین نامه طراحی 
ساختمان ها در برابر زلزله شناخته می شود، مهم ترین دستاورد و تجربه 
زلزله رودبار و منجیل برای كشور می داند و می گوید: »تا قبل از این 
زلزله ما دستورالعمل ویژه و مشخصی برای ساخت و ساز ایمن در برابر 
زلزله نداشتیم. حتی شکل امروزی سازمان نظام مهندسی نیز بعد از این 
اتفاق به وجود آمد. آیین نامه 2۸00در واقع مقاوم سازی را به عنوان 
دستوركار و اولویت نخست برای ساختمان ها تعریف كرده و به شکل 
سراسری ابلاغ كرد. پس از این آیین نامه بود كه همه ساخت و سازها 
در چارچوب ایین نامه 2۸00 انجام شد و به نظرم تا حد زیادی هم 
موفق بود. حالا بگذریم كه در برخی از موارد نظارت كافی وجود نداشت 
و خلاهایی هم مشاهده شد، اما در مجموع این مقررات تاثیر زیادی در 

افزایش ایمنی ساخت و سازها داشت.«
معاون پیشین سازمان مدیریت بحران كشور، در پاسخ به اینکه اگر این 
مقررات كافی بود، چرا زلزله  بم چنین خساراتی برجای گذاشت، پاسخ 
می دهد: »زلزله بم در سال 13۸2 رخ داد، یعنی حدود 13 سال بعد از 
زلزله رودبار و منجیل، اما عمر ساختمان ها در این شهر عمدتا بیشتر 
از 13 سال و حتی خشتی و گلی بود. پس یعنی عمده ساختمان های 
فروریخته در این زلزله قبل از تصویب و ابلاغ این آئین نامه ساخته شده 
بود. كما اینکه همین حالا هم در تهران ساختمان هایی وجود دارد كه 
در دهه 50 و 40 ساخته شده و نباید انتظار داشته باشیم كه چرا مقررات 
ملی ساختمان و آئین نامه 2۸00 در آن رعایت نشده است. اتفاقا در 
زلزله بم هم ساختمان هایی وجود داشت كه به تازگی ساخته شده و 
خسارتی كمتری دیده بودند. ضمن اینکه در مجموع هم منکر برخی 

كوتاهی ها و عدم نظارت ها نیستم و این فرآیند به مرور كامل شد. به 
طور كلی می توان گفت كه اصطلاح ضدزلزله در میان مردم كه برای 
برخی از ساختمان ها به كار گرفته می شود، بعد از این آئین نامه باب شد. 
البته ضدزلزله اصطلاح درستی نیست و حتی در ژاپن هم ممکن است 

ساختمانی بر اثر زلزله فروبریزد.«
وی ادامه می دهد: »در آن زمان این آیین نامه بسیار مترقی بود اما 
در مرحله اجرا ان طور كه باید اهتمام ویژه برای آن قائل نشدند و 
مدتی  از  پس  و  نیامد  كار  پای  ملی  و  عمومی  اراده  اصطلاح  به 
حساسیت هایی كه پس از زلزله ایجاد شده بود هم از بین رفت و شرایط 
آغازین  نقطه  نامه می توانست  آیین  این  بازگشت.  قبلی  به وضعیت 
ساخت و ساز اصولی در ساختمان و ابنیه ها باشد كه متاسفانه به طور 
كامل انجام نشد. درس های آموخته از این زلزله این بود كه ساختمان 
ها باید از ابتدا به صورت مقاوم ساخته شوند. چندسال بعد موج توجه به 
زلزله در كشور هم فرونشست تا اینکه با زلزله بم دوباره توجه به ایمنی 
ساخت و ساز و آمادگی در برابر زلزله مورد توجه واقع و حتی منجر به 

تشکیل سازمان مدیریت بحران كشور هم شد.« 
مشارکت مردم و تشکل ها؛ گام سوم مدیریت بحران

این كارشناس ارشد مدیریت بحران با بیان اینکه در زلزله رودبار گام اول 
مدیریت بحران با توجه به ایمن سازی برداشته شد، اضافه می كند: »در 
زلزله بم گام دوم این فرآیند با نظام مند شدن و ایجاد ساختار مدیریت 
بحران برداشته شد وحالا بهتر است پیش از آنکه حادثه هولناک دیگری 
رخ دهد، گام سوم این فرآیند برداشته شود. گام سوم شاید مهم ترین گام 
باشد و آن فرهنگ سازی و مردمی شدن مدیریت بحران است. حالا به 
نطرم به اندازه كافی قانون و مقررات در مورد ساخت و ساز و مدیریت 
این قوانین  برای اجرای درست  بحران داریم و وقت آن رسیده كه 
مطالبه گری درستی از سوی تشکل ها و نهادهای مردمی انجام شود. 
همچنین لازم است كه فرهنگ ایمنی مردم و باور آنان به این اصل 
مهم كه وقوع زلزله را باور كنند، ارتقا پیدا كند. لازم داریم تا آموزش ها 
در مورد زلزله و مدیریت بحران وارد مدارس و حتی مهدهای كودک 
شود و متناسب با سن افراد آموزش هایی به آنان داده شود، نباید اینطور 
باشد كه اگر خدای نکرده زلزله ای رخ داد، مردم هاج و واج یکدیگر 
را نگاه كرده و ندانند كه چه كاری درست است، این ها باید از طریق 
آموزش انجام شود تا مردم هم به وظایف خود در هنگام بحران آگاه 

شوند و هم به وظایفی كه دولت در قبالشان دارد، آگاه باشند.«
تا وقوع بحران را باور نکنیم تحولی ایجاد نمی شود

اسماعیل نجار، رئیس پیشین سازمان مدیریت بحران كشور نیز در 
گفت وگو با ایسنا می گوید: »زلزله رودبار، زلزله بم، زلزله سرپل ذهاب 
و ... یک چیز را نشان می دهد و آن اینکه همه باید وقوع بحران را باور 
كنند و تا زمانی كه این باوروجود نداشته باشد، ممکن است هر اتفاقی 
رخ دهد. اگر باور به بحران وجود داشته باشد، نیاز به امادگی در برابر آن 
نیز در مردم ایجاد می شود و آن وقت مردم خودشان به سراغ یادگیری 
می روند. تصور كنید یک ساختمان در نهایت ایمنی ساخته و در برابر 
زلزله شش ریشتری و هفت ریشتری هم مقاومت كند، اگر ساكنان آن 
در هنگام زلزله رفتار صحیح را بلد نباشند، ممکن است در حین فرار 
آسیب ببینند. مگر مواردی نبوده كه در گذشته زلزله خسارت جانی ناشی 

از تخریب نداشته اما در حین فرار ده ها نفر آسیب دیده اند.«
وی با بیان اینکه »در كشور ما پس از زلزله رودبار و منجیل، گام های 
بسیار مهمی در راستای مدیریت سوانح به سمت پویایی هر چه بیشتر 
برداشته شد«، می گوید: »اما تا رسیدن به نقطه ایده آل فاصله بسیار 
زیادی باقی مانده است تا نقطه ایده آل فاصله وجود دارد و باید همه 
دستگاه ها توان و تلاش مضاعفی را به كار بگیرند. سیاست های ابلاغی 
مقام معظم رهبری پس از زلزله بم، حاوی سه نکته اساسی مدیریت 
واحد، پیشگیری و استفاده هرچه بیشتر از ظرفیت كشور است و قانون 
مدیریت بحران كشور نیز تلاش داشته پیرو همین سه اصل باشد. توجه 

به این نکته ضروری است كه باور به وقوع بحران در تمام دستگاه ها 
باید ایجاد و تقویت شود و همه وقوع آن را باور كنند.«

استفاده از تجربیات زلزله رودبار در امدادونجات زلزله بم
محمدحسن قوسیان، دبیركل پیشین جمعیت هلال احمر كه در زمان 
وقوع زلزله رودبار به عنوان امدادگر در مناطق زلزله زده حضور داشت، 
درباره تفاوت های امدادونجات در زلزله رودبار و زلزله های امروزی به 
ایسنا می گوید: »اولین زلزله ای كه در خاطر من مانده، زلزله طبس است. 
من اصالتا اهل طبس هستم و در خاطرم هست كه آن زلزله با شهرمان 
چه كرد. وضعیت امدادونجات چطور بود و ... در زلزله رودبار هم من به 
عنوان امدادگر از طرف دانشگاه تهران به مناطق زلزله زده اعزام شدم. 
سرعت امدادونجات به اندازه امروز و حتی به اندازه سرعت امدادونجات 
در زلزله ای مانند بم نبود. حدود دو هفته ما درگیر خارج كردن اجساد از 
زیر آوار بودیم كه زمان طولانی محسوب می شود. می توان گفت كه 
استفاده از تجربیات زلزله رودبار سبب شد تا در زلزله بم كه تقریبا همان 

شدت را دارا بود، عملیات جستجو و نجات زودتر و بهتر انجام شود. «
قوسیان ادامه می دهد: »البته نباید مواردی مانند موقعیت جفرافیایی و 
...را هم نادیده بگیریم، اما من معتقدم كه اگر تجربیات زلزله رودبار وجود 
نداشت، امدادرسانی در بم دشوارتر بود. كمااینکه درس آموخته های بم 
نیز كمک بسیاری به ما كرد تا در حوادثی مانند زلزله سرپل ذهاب و 
... با سرعت بیشتری امدادرسانی كنیم. ما در هنگام وقوع زلزله رودبار 
تجهیزات خودرویی و مکانیکی كمتری هم داشتیم و پس از این زلزله 
بود كه نیاز به داشتن تجهیزات امدادونجات بیشتر مطرح شد و این 

تجهیزات نیز به مرور تامین شد.«
دبیركل پیشین جمعیت هلال احمر زون بندی مناطق متاثر از زلزله را 
یکی دیگر از تجربیات در زلزله رودبار دانسته و می گوید: »ما در زلزله 
رودبار شهر را به چندین منطقه تقسیم كرده و كار امدادونجات را انجام 
دادیم، این الگو در زلزله بم و دیگر حوادث پس از آن هم تکرار شد 
و الگوی درست و موفقی بود. در مجموع معتقدم كه تجربیاتی كه از 
امدادونجات در زلزله رودبار به دست آمد به مرور تکمیل شده و به 
امروز رسیده است. امانباید فراموش كنیم كه هر لحظه ممکن است 
زمین در هر نقطه ای زیرپایمان بلرزد و همه ما باید برای مواجهه با 

آن آماده باشیم.«
به سلامت روان در بحران ها توجه نمی شود

فاطمه بابایی، روانشناس معتقد است كه هرچه پس از زلزله های مختلف 
به موضوع قوانین و ایمن سازی و امدادونجات توجه شده، مساله سلامت 
روان كمتر مورد توجه قرار گرفته است. او می گوید: »موضوع سلامت 
روان بسیار جدی و حائز اهمیت است. اما متاسفانه توجه لازم به آن 
نشده و این مساله مهم مغفول مانده است. درسال های اخیر وبعد از زلزله 
در ورزقان البته جمعیت هلال احمر، سازمان بهزیستی و ... تیم هایی 
را تشکیل داده و به موضوع ورود كردند اما این سطح از مداخله نیز 
تنها محدود به یکی دو ماه پس از حادثه بوده و واقعیت این است كه 
از سوی افراد متخصص نیز انجام نشد. لازم است مدیریت بحران یا 
هر نهاد دیگری متولی جدی سلامت روان در مناطق حادثه دیده شده 
و تا مدت ها نسبت به غربالگری افراد در معرض آسیب های روانی، 
افسردگی و ... اقدام كرده و به شکل رایگان برای درمان آنان مداخله 

كند.«
وی ادامه می دهد: »مردم ما نوع دوستی هستند و در شرایط سخت 
به یکدیگر كمک بسیاری می كنند. اما باید بپذیریم كه مداخلات در 
حوزه روان نیز امری تخصصی است و همانطور كه جراحی قلب را 
به هرفردی نمی سپاریم، نباید انتظار داشته باشیم كه هر فردی هم 
می تواند در حوزه روان مداخله كند. ما نیازمند حضور نیروهای متخصص 
در این مناطق هستیم. چرا كه از نظر من نیمه پنهان امدادرسانی در 
هر حادثه ای رسیدگی به روح و روان حادثه دیدگان است. مثلا یک نفر 
تمام اعضای خود را از دست داده و یک جا 10 نفر از اعضای خانواده 
خود را از دست داده است. اینکه افراد بتوانند درک كنند كه این فرد 
چه حس و حالی دارد بسیار كار سختی است كه حتماباید از سوی افراد 

متخصص انجام شود.«
این روانشناس می افزاید: »پیشنهاد مشخص این است كه یک نهاد 
مانند وزارت بهداشت متولی سلامت روان در مناطق حادثه دیده مانند 
همین مناطق زلزله زده شود. در آنجا پژوهش هایی در خصوص سلامت 
افراد در  یا  افراد دارای اختلالات روحی و روانی  ایجاد و  افراد  روان 
در  می تواند  پژوهش ها  نتایج  شود.  شناسایی  اختلالات  این  معرض 
بحران ها و حوادث دیگر كارساز بوده و چشم انداز درستی از آسیب های 
روحی و روانی را به مسئولان امر ارائه دهد. همچنین غربالگری و 
شناسایی به موقع افراد آسیب دیده یا در معرض آسیب نیز می تواند از 
پیامدهای بعدی و بلند مدت روحی در افراد كه حتی می تواند پیامدهای 
اجتماعی نیز درپی داشته باشد جلوگیری كند. اما تاكید می كنم كه این 
مداخله روانی باید دراز مدت بوده و حتی چندین سال ادامه داشته باشد.

زلزله ای مهیب در كشور  بم، دیگر شاهد وقوع  زلزله  از  گرچه پس 
نبودیم، اما آنچه كه طی ماه های اخیر در تركیه رخ داد، نشان می دهد 
كه خطر وقوع زلزله هایی بزرگ با قدرت تخریب بالا همچنان بیخ 
گوش بسیاری از مردم ایران است. در چنین شرایطی شاید بهتر آن باشد 
كه در كنار افزایش آمادگی در برابر زلزله، از تجربیات زلزله های مهیبی 

چون رودبار و بم نیز بیشتر و دقیق تر استفاده كنیم.

به گفته نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به تلاش ها برای احیای 
كارخانه كفش ملی در گیلان گفت: با وحدت و همدلی كارخانه كفش 
ملی گیلان توسط صندوق بازنشستگی كشوری به زودی در استان 

احیا شده و برای 150 نفر اشتغال ایجاد می شود.
اسدالله عباسی در جلسه شورای عالی اشتغال، اظهار كرد: یکی از 
تاكیدات دولت سیزدهم توجه به افزایش اشتغال در جامعه است و 
تمامی جلسات شورای عالی اشتغال بعد از سال ها در این دولت از 

سوی آیت الله رئیسی برگزار می شود. 
وی یکی از اولویت های دولت سیزدهم را احیای واحدهای تعطیل و 

نیمه تعطیل در كشور دانست و بیان كرد: بسیاری از این واحدها در 
گروه بانک ها است كه هیچ اقدامی در خصوص احیای آن ها صورت 
نمی گیرد و دولت در این خصوص برنامه های ویژه ای را در دستور 

كار دارد. 
عباسی با اشاره به تلاش ها برای احیای كارخانه كفش ملی در گیلان 
افزود: با وحدت و همدلی كارخانه كفش ملی گیلان توسط صندوق 
بازنشستگی كشوری به زودی در استان احیا شده و برای 150 نفر 

اشتغال ایجاد می شود. 

ودبار و منجیل پس از ۳۳ سال از دســت داده ها و دستاوردهای زلزله ر

کارخانه کفش ملی گیلان احیا می شود

رئیس شورای شهر انزلی اعلام كرد: طی نامه ای كه در تاریخ ششم تیرماه از سوی دفتر بازرسی 
و مدیریت عملکرد و امور حقوقی استانداری گیلان منضم به دادنامه معاون دادستان دادسرای 
قانونی  مطابق  آن  از  و پس  تعلیق  انزلی  اسلامی رشت،دریافت شد، شهردار  انقلاب  عمومی 

سرپرست جدید تعیین شد.
شعبان جعفری گفت: شورای شهر انزلی مجری قانون بوده و تعیین شهردار جدید به پیوست نامه 

استانداری انجام شده است.
وی عنوان كرد: دلیل محکومیت شهردار انزلی دریافت حق جلسه از كمیسیون ماده 100 ماهانه 

رقمی حدود سه میلیون تومان عنوان شده است.
جعفری ادامه داد: شهرداران در كمیسیون ماده 100 حق رای ندارند و شهردار یا یکی از مسئولان 

شهرداری به صورت معمول دبیر كمیسیون است.

وی عنوان كرد: یکی از الزامات اعضای شورای شهر انزلی در این دوره حضور شهردار در این 
جلسات بود تا خود شخصا در مباحث مطروحه توضیح دهد از اینرو در تمام جلسات شهردار انزلی 

شركت كرده و توضیح داده و اظهار نظر می كرد.
وی با بیان اینکه ۹0 درصد شهرداران گیلان حتی كسانی كه در كمیسیون ماده 100شركت 
نمی كنند حق جلسه می گیرند، افزود: شهردار انزلی از این حق كمیسیون استفاده كرده كه پیرو 

تعلیق خلیلی عنوان شده نباید این مقدار پول را دریافت می كرد.
وی تاكید كرد: ششم تیر ماه این حکم به طور رسمی ابلاغ شد و از زمان ابلاغ آن اقدامات 
قانونی برای تعیین سرپرست و فرایندهای قانونی آن انجام شد كه در جلسه روز چهارشنبه به 
دلیل عدم شركت سه نفر از اعضای شورا به جلسه انتخاب سرپرست به حد نصاب نرسید و به 

امروز موكول شد.



مربی لگدپران دو سال از فوتبال 
وم شد محر

رییس کانون وکلای دادگستری گیلان خبر داد :
از تعیین محل اشتغال کارآموزان تا معرفی به صندوق حمایت

آزمون مرحله اول دوره کارآموزی در نیمه مرداد برگزار می شود 

رئیس واحد CNG منطقه گیلان: 
با حساسیت بیشتری نسبت به عملکرد آزمایشگاه های 

کالیبراسیون در جایگاه های استان نظارت خواهد شد

کاشت این درخت پیگرد
 قانونی دارد

انضباطی در خصوص ضرب و شتم  رای كمیته 
داور بازی دو تیم نصر آستانه اشرفیه و شهرداری 
انزلی از سری مسابقات لیگ یک جوانان گیلان 

صادر شد.  
در اطلاعیه ای كه هیات فوتبال گیلان در زمینه 
رای كمیته انضباطی در ضرب و شتم داور بازی دو 
تیم نصر آستانه اشرفیه و شهرداری انزلی از سری 
مسابقات لیگ یک جوانان گیلان در اختیار رسانه 

ها قرار گرفته ، آمده است: 
داور  و  نماینده  از  واصله  گزارش  خصوص  در 
مسابقه ی دوتیم فوتبال نصرآستانه و شهرداری 
انزلی از سری رقابت های لیگ دسته اول جوانان  
استان  در زمین ورزشی آستانه كه حکایت دارد در 
دقیقه 15 بازی در پی اعلام یک ضربه خطا به 
نفع تیم نصر آستانه،مربی تیم جوانان شهرداری 
انزلی به نام » حمید خوش سرشت » به نشانه 
اعتراض به تصمیم داور وارد زمین مسابقه شده و 
با حركات خشن ضربه شدیدی با پا به سینه ی 
و موجب سرنگونی وی  نموده  وارد  داور مسابقه 
قرار  بازبینی  )فیلم صحنه درگیری مورد  گردیده 
گرفته (به طوریکه پس از آن داور قادر به ادامه 
امر قضاوت نبوده و بازی نیمه تمام رها شده است.

كمیته انضباطی هیات فوتبال گیلان ضمن صدور 
دستور موقت، به لحاظ ضرورت امر جلسه ای در 
تاریخ 11 تیر ماه 1402 برگزار و ضمن دعوت از 
نماینده باشگاه و مربی خاطی كه در جلسه حضور 

نیافتند ، لایحه ای نیز واصل نگردید.
مداقه  با  گیلان  فوتبال  هیات  انضباطی  كمیته 
وقوع  فیلم  بازبینی  ویژه  به  واصله  درگزارشات 
جرم  كه نشان می دهد مربی با رفتار بسیار زشت 
با  ورزشی  اخلاق  و  ای  حرفه  اصول  از  خارج  و 
ضربه ای خشن موجب سرنگونی داور گردیده و 
با اختیار حاصل از بند دو ماده 35 و بند 4ماده 13 
و بند ب ماده 55آیین نامه انضباطی مربی خاطی 
)حمید خوش سرشت ( را به 24 ماه محرومیت 
و  فوتبال،فوتسال  با  مرتبط  ورزشی  فعالیتهای  از 
فوتبال ساحلی و پرداخت سی میلیون ریال جریمه 
نقدی در حق هیئت فوتبال استان گیلان محکوم 

می نماید.
درخصوص نتیجه مسابقه با عنایت به ناتمام ماندن 
مسابقه كه علت آن ناشی از رفتار مربی شهرداری 
انزلی بوده كه داور پس از مضروب شدن قادر به 
ادامه قضاوت نبوده و بازی را تعطیل نموده است 
نامه ضمن  آیین  ماده 47  الف  بند  استناد  به  لذا 
بازنده نمودن تیم شهرداری انزلی، نتیجه مسابقه 
آستانه  نصر  جوانان  تیم  نفع  به  برصفر  سه  را 
داور  به  ایراد ضرب  به  باتوجّه  نمایدو  می  اعلام 
مسابقه،هرگونه پیگیری حقوقی از مراجع ذیصلاح 

قضایی برای وی محفوظ می باشد .
ابلاغ ظرف  از  لازم بذكر است رای صادره پس 
مدت یک هفته با رعایت تشریفات قانونی قابل 
هیئت  استیناف  محترم  ی  كمیته  در  اعتراض 

فوتبال استان گیلان می باشد.

زیست  محیط  حفاظت  مدیركل  گیلان 
گونه  توسعه  و  كاشت  ممنوعیت  بر  گیلان 

غیر بومی درخت پائولونیا تاكید كرد.
محیط  حفاظت  عمومی  روابط  گزارش  به 
اینکه  بیان  با  گیلان، حمزه عشوری  زیست 
گیلان  استان  در  »پائولونیا«  درخت  كاشت 
پائولونیا  درخت  كرد:  اظهار  است،  ممنوع 
تیره  از   Paulownia علمی  نام  با 
مختلف  های  گونه  كه  باشد  می  پالونیاییان 
و  لائوس  چین،  آمریکا،  شمال  بومی  آن 
كره  و  ژاپن  مانند  آسیا  شرق  دیگر  مناطق 
تا 50  این گونه حدود 40  افزود:  است. وی 
سال پیش به صورت محدود وارد كشور شد 
آموزش  و  تحقیقاتی  مطالعات  منظور  به  و 
بوتانیک)گیاه شناسی(  باغ  در  دانشجویان 

نگهداری می شد.
مدیركل حفاظت محیط زیست گیلات با بیان 
پهنی  بسیار  برگ های  پائولونیا  گونه  اینکه 
و  درختان  به  رشد می كند  كه  زمانی  و  دارد 
آنها  و  نمی دهد  رشد  فرصت  دیگر  گیاهان 
با مصرف  گیاه  این  بین می برد، گفت:  از  را 
بیش از حد آب باعث از بین رفتن منابع آبی 
تکثیر می  ریشه  از طریق  بیشتر  و  می شود 
گونه  ثابت  از خصوصیات  رشد سریع  و  یابد 

های پائولونیا است.
به  اطلاعات  براساس  كرد:  عنوان  عشوری 
علمی،  معتبر  منابع  از  بسیاری  آمده  دست 
كاشت  و  است  مهاجم  گونه  پائولونیا  گیاه 
شناسی  آسیب  و  مطالعه  بدون  درخت  این 
منطقه  شناسی  بوم  تعادل  صلاح  به  دقیق 

نمی باشد.

خبر
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گیلان  ۷ شهر 
ندارد کتابخانه 

 با شروع اپیدمی كرونا، یکبار دیگر بحران كمبود دارو كشور را فرا گرفت، 
اگرچه با طولانی شدن شیوع این اپیدمی، وزارت بهداشت توان خود را 
مضاعف كرد تا این نقیصه را برطرف نماید، اما نیمه دوم سال گذشته، 
كمبود دارو حتی در معمولی ترین نسخ پزشکی همچون سرم و آنتی 
بیوتیک نیز به گوش می رسید، و این روند علیرغم درنظرگرفتن بودجه 
قابل توجه در سبد دارویی، باز هم كشور را در سال جدید تهدید می كند، 
با همه این احوال همیشه یک داروخانه بود كه امید مردم برای یافتن 

كمیاب ترین داروها بود؛ داروخانه های هلال احمر.
به گزارش خط اول، جمعیت هلال احمر با وجود تحریم ها و كمبود 
امکانات توانسته است تسکینی همیشگی برای آلام مردم در حوادث 
و بزنگاه ها باشد، از همین روست كه ایستگاه آخر برای یافتن دارویی 
كمیاب یا خاص، داروخانه های جمعیت هلال احمر است. چراكه این 
جمعیت جایگاه خاصی در نظام سلامت دارد و سعی می كند سبد دارویی 
خود را همیشه تکمیل نگه دارد به همین علت سبد دارویی هلال احمر 

همیشه كامل تر از سایر داروخانه هاست.
اما چند صباحی است داروخانه هلال احمر رشت به عنوان تنها داروخانه 
هلال احمر در استان گیلان به دلایل مختلفی از رونق افتاده و علیرغم 
مراجعات مکرر مردم بواسطه اعتمادی كه از گذشته به هلال احمر دارند، 

اما ناامیدانه آن را ترک می كنند.
این مهم حتی داد حمیدرضا امام پناهی فرماندار سابق رشت را نیز 
درآورده و وی معترضانه می گوید: قابل قبول نیست داروخانه ای كه 
زمانی جزو دو داروخانه برتر كشور به لحاظ اغناء دارویی و میزان فروش 

بوده امروز حال و روز خوشی نداشته باشد.
تأمین  مرجعیت  گذشته  از  احمر  هلال  داروخانه  اینکه  بیان  با  وی 
داروهای مورد نیاز بیماران خاص را داشته است، گفت: متأسفانه امروز 
با استمرار مشکلات مدیریتی، این مرجعیت در حاشیه قرار گرفته، كه 
باید با هم افزایی اراده ها برای تقویت آن، دغدغه ادامه فعالیت این واحد 

داروخانه  مدیریتی  از مشکلات  منظور  اما  رفع شود.  دارویی  خدمات 
هلال احمر رشت چیست؟ امام پناهی این مشکلات را مکان گزینی 
نامناسب داروخانه، كمبود سهمیه دارویی از سبد داروهای تخصصی و 
داروهای مورد نیاز بیماران خاص، مشکلات مالیاتی و همچنین بدهی به 
شركت های دارویی عنوان كرد و گفت: اینها به همراه برخی مشکلات 
ریز و درشت دیگراز جمله مواردی است كه به فعالیت داروخانه هلال 

احمر رشت آسیب زده است.
البته همه اینها زمانی شروع شد كه ساختمان مركزی جمعیت هلال 
احمر گیلان واقع در چهارراه میکاییل رشت - كه داروخانه نیز در آنجا 
مستقر بود - )حدود 15 سال پیش( تخریب گردید و این فضای گسترده 

در مركز شهر به پاركینگ تبدیل شد و به قول كارگرنیا رییس شورای 
شهر رشت سیمای نامطلوبی نیز به شهر داده است. از ان تاریخ بود كه 
داروخانه هلال احمر خانه بدوش شد و ابتدا به خیابان ضیابری و سپس 
به خیابان معلم نقل مکان كرد و آرام آرام از حالت شبانه روزی هم خارج 
گردید. اما از تغییرات جدیدی كه اخیرا در راس هلال احمر گیلان شکل 
گرفته است بوی خوبی به مشام می رسد؛ هفتم اردیبهشت ماه بود كه 
هادی سلیمی سکان این سازمان خدماتی را در گیلان برعهده گرفت و 
در مراسم معارفه خود از اشرافش بر چالش های هلال احمر در گیلان 
سخن گفت و قول داد تمام توانش را برای برطرف كردن آن بکار ببندد.

نامدار عبداللهیان معاون حقوقی و مجلس جمعیت هلال احمر كه برای 

مراسم تودیع و معارفه به گیلان آمده بود، این چالش ها را وضعیت 
داروخانه و ملک چهار راه میکائیل رشت عنوان كرد و گفت: به طور جد 
با دستور رئیس جمعیت هلال احمر كشور پیگیر رفع مشکلات داروخانه 
هلال احمر رشت هستیم. ضمن اینکه برنامه ریزی خوبی در خصوص 
احیای ملک چهار راه میکاییل صورت گرفته كه به امید خدا طی ماه های 

آتی اتفاقات خوبی در این زمینه خواهد افتاد.
البته این مهم از تاكیدات عباسی استاندار گیلان و كوچکی نزاد نماینده 
مردم رشت در مجلس به هلال احمر نیز بوده است، عباسی خطاب به 
نامدار گفته بود: وجود داروخانه هلال احمر با تمامی امکانات و داروها 
در این استان و داشتن باجه هایی در شرق، غرب و جنوب استان یک 
ضرورت مهم است. كوچکی نزاد نیز گفت: احیای ملک چهار راه میکائیل 
و همچنین بهبود وضعیت داروخانه رشت دو موضوع مورد انتظار مردم 

است كه باید نگاه ویژه ای به آن داشت.
حال هادی سلیمی، سرپرست جمعیت هلال احمر استان گیلان كه در 
كمتر از دو ماه حضور خود در گیلان مرتب تعیین تکلیف ملک چهار 
راه میکاییل و احیای داروخانه از سوی مردم و مسئولین و البته رسانه 
ها به وی تاكید می شود، باید همانطور كه در مراسم معارفه خود قول 
داده است، این دو موضوع را در دستور كار خود قرار دهد و مردم گیلان 
بزودی خبرهای خوبی در این زمینه بشنوند. البته سلیمی در دیداری 
خصوصی حتی علاوه بر اینها، احیای داروخانه هلال احمر در لاهیجان 

را نیز در دستور كار خود قرار داده است.
امید است وی نیز بتواند به مانند مهندس مهدی ولی پور مدیرعامل اسبق 
جمعیت هلال احمر گیلان كه بعد از هفتاد سال اولین مركز خدمات 
جامع توانبخشی جمعیت هلال احمر در استان را بنیان نهاد، بتواند با 
انجام دو ماموریت مهم خود یعنی احیای داروخانه هلال احمر و تعیین 
تکلیف زمین چهار راه میکاییل یادگاری بزرگی از خود برای مردم گیلان 

به ارمغان بگذارد.

خصوص  در  گزارشی  گیلان،  دادگستری  وكلای  كانون  رییس 
وضعیت كارآموزان وكالت 1401 ارائه كرد.

علیرضا امانی در گفتگو با روابط عمومی كانون وكلای دادگستری 
گیلان گفت : پس از شركت داوطلبان در آزمون كارآموزی وكالت 
از  نفر   23۹ از  متشکل  لیستی  سنجش  سازمان   ،1401 تیرماه 
پذیرفته شدگان را به كانون وكلای دادگستری گیلان اعلام كرد كه 
ما بلافاصله با اعلام عمومی جهت انجام پیش ثبت نام پذیرفته شدگان 
اقدام كردیم. پس از طی مراحل اولیه، از كارآموزان دعوت بعمل آمد 
تا مراحل اداری و استعلامات لازم را جهت تکمیل پرونده انجام دهند.

تاخیر  چرایی  به  اشاره  با  گیلان  دادگستری  وكلای  كانون  رییس 
افزایش  با  گفت:  كارآموزان  صلاحیت  احراز  و  استعلام  فرآیند  در 
پذیرفته شدگان پس از اجرای قانون تسهیل صدور مجوزهای كسب و 
كار، بخشی از این تاخیر به دلیل فرآیند زمان برَِ قطع رابطه استخدامی 
برخی پذیرفته شدگان با نهادهای دولتی بود. بخش دیگر هم مربوط 
به استعلامات ما از مراجع ذی صلاح بود كه یکی از این موارد كه 
برای اولین بار طبق آیین نامه 1400 اجرا میشد، استعلام سلامت روان 
از پزشکی قانونی بود كه همگی این موارد دست به دست هم داد تا 
بنا به معاذیر موجود در ترتیبات اداری، این مهم با تاخیر مواجه شود.

امانی ادامه داد : با توجه به قانون جدید و افزایش قابل توجه تعداد 
پذیرفته شدگان، پرونده برخی از پذیرفته شدگان تکمیل بود ولی ناچار 

بودیم به جهت اینکه حقی از دیگر پذیرفته شدگان ضایع نشود، برای 
همه این نفرات بصورت یکجا پروانه صادر كنیم تا فرآیند كارآموزی 

خود را آغاز كنند.
وی خاطر نشان كرد : با تمام این شرایط و با یک برنامه ریزی فشرده 
و فراهم كردن زیرساخت برای دوره جدید، در خرداد 1402 اولین 
تاكنون  و  برگزار  را  گیلان  كانون  وكالت  كارآموزان  آموزشی  دوره 
كارگاه ها و دوره های آموزشی متعدد به همت كمیسیون كارآموزی 

كانون ترتیب داده شده و همچنان ادامه دارد.
رییس كانون وكلای دادگستری گیلان ادامه داد: آزمون پایان مرحله 
درسی  عنوان  سه  قالب  در  مردادماه  نیمه  در  كارآموزی  دوره  اول 
حقوق مدنی، حقوق تجارت، حقوق جزا و آیین دادرسی كیفری برگزار 
می شود كه سرفصل ها و منابع آزمون، پیشتر به كارآموزان محترم 

ابلاغ شده است.
محل  شهر  آموزشی،  دوره های  برگزاری  موازات  به   : افزود  امانی 
اشتغال برای كارآموزان تعیین و آنان جهت تشکیل پرونده عضویت 
در صندوق حمایت و صدور فیش بابت حق بیمه به آن نهاد تعرفه 

شدند.
وی خاطر نشان كرد : كانون وكلای دادگستری گیلان تاكنون مبلغی 
بابت ثبت نام یا دیگر عناوین از پذیرفته شدگان آزمون سال گذشته 

دریافت نکرده است.

ریاست واحد CNG شركت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
گیلان در جلسه با رئیس هیات مدیره مهام سیال ویرا با ابراز خرسندی 
از افتتاح اولین آزمایشگاه كالیبراسیون در خطه شرق گیلان، لزوم 
 CNG ارائه سوخت با كیفیت مناسب و كمیت دقیق در جایگاه های

استان را به خدمات كالیبراسیون مرتبط دانست.
مهندس سید سعید انصاری با ارائه آمار در خصوص جایگاه های گاز 
 CNG  طبیعی واقع در گیلان افزود: در استان گیلان 100 جایگاه
واقع شده اند كه ۶ باب از این جایگاه ها دارای دو دستگاه  كمپرسور 

هستند و از این  تعداد فقط 2 كمپرسور )جایگاه 
گل آور انزلی و جایگاه شهرداری صومعه سرا 2( 
غیرفعال هستند كه پیگیر رفع مشکلات حقوقی 
و فنی این دو جایگاه  جدی تر از گذشته هستیم.

جایگاه ها  تعداد  این  مالکیت  داد:  ادامه  وی 
اختیار  در  كمپرسور  عدد   50 مساوی  طور  به 
اختیار  در  هم  كمپرسور  عدد  و 50  شهرداری 
جایگاه های شخصی استان قرار دارد كه طبق 
آمار شهر رشت با 14 جایگاه CNG در قالب 
1۸ دستگاه كمپرسور ، بیشترین تعداد كمپرسور 

فعال را شامل می شود.
رئیس واحد CNG منطقه گیلان با اشاره به آمار جالب از رتبه بندی 
استان های كشور در مصرف ماهیانه سوخت گاز طبیعی، بیان داشت: 
در میزان تقریبی و میانگین مصرف ماهیانه گاز طبیعی در جایگاه های 
CNG استان گیلان به 30 میلیون متر مکعب می رسد كه با وجود 
وسعت كوچک استان ما، اما گیلان از نظر میانگین مصرف گاز طبیعی 
بعد از مناطق پرجمعیت و وسیع كشور نظیر تهران، خراسان رضوی، 

آذربایجان شرقی، اصفهان و فارس در رتبه ششم كشور قرار دارد.
وی ادامه داد: تمام تلاش ما در استان گیلان، افزایش سهم سوخت 
گاز طبیعی در سبد سوخت جامعه است و از طرفی كه گیلان یک 
استان توریستی است و به دلیل تفاوت نه چندان زیاد هزینه سوخت 

CNG با بنزین، مسافران معمولا از گاز طبیعی استفاده نمی كنند.
مهندس انصاری گفت: از خرداد ماه 13۹۹ و با اجرای طرح رایگان 
دوگانه سوز كردن خودروهای عمومی و مسافربری تا به امروز بالغ 
بر 10 هزار و 100 خودرو به بخش ناوگان حمل و نقل عمومی گاز 
سوز استان گیلان افزوده شده است كه قطعا با اینگونه سیاست های 
جدید دولت در آینده از میزان كنونی كاركرد روزانه ۹ ساعت كاركرد 
تجهیزات در جایگاه های CNG گیلان، این قابلیت تا 1۸ ساعت 
افزایش خواهد داشت؛ همانگونه كه در سال  امکان  بیشتر  و حتی 
ما  بنزین  قیمت  افزایش  با   ۹۸
مصرف  درصدی   30 رشد  شاهد 

گازطبیعی توسط عموم بودیم.
زمزمه های  خصوص  در  انصاری 
دستور  در   LPG گسترش 
 : كرد  خاطرنشان  دولت  كار 
گاز  خودروهای  كلیه  اطلاعات 
سوز در سامانه اتحادیه سوختهای 
جایگزین و خدامات وابسته ثبت 
مجدد  نام  ثبت  امکان  و  گردیده 
مذكور  سامانه  در  خودروها  این 
به منظور دریافت سهمیه LPG امکانپذیر نمی باشد. پس فعالان 

صنعت CNG در این خصوص نگران نباشند.
رئیس واحد CNG شركت پخش فرآورده های نفتی منطقه گیلان 
گفت: در خصوص ارائه خدمات به عموم جامعه، تمام هدف ما این 
است تا سوخت CNG با كیفیت عالی و كمیت استاندارد به مردم 
آزمون های  و  كالیبراسیون  آنکه  جز  نمی شود  ممکن  این  و  برسد 
با دقت لازم  در جایگاه ها  اندازه گیری موجود  در تجهیزات  اجرایی 
و در زمان مقرر انجام بگیرد و از تمام آزمایشگاه های كالیبراسیون 
انتظار  ابتدای مسیر فعالیت  از جمله آزمایشگاه مهام سیال ویرا در 
از  دقت و اجرای دقیق دستورالعمل های كالیبراسیون و بهره گیری 

حبیب جهانی
1- مدیران معامله گر و بی هویت:

مدیرانی هستند كه از سبک پوشش تا طرز 
ها  دولت  گفتمان  با  را  خود  گفتن  سخن 
تنظیم می كنند و دوری و نزدیکی به گروه 
ها و افراد ذی نفوذ سیاسی را با شامه قوی 
خود می سنجند كه چه زمانی راهنمای چپ 

و چه زمانی راهنمای راست را بفشارند.
تحول  بیشتر  همه  از  مدیران  تیپ  این 
كشور را قفل می كنند، اخلاق، جوانمردی 
انسانی هرگز در قاموس این مدیران جایگاهی  پایبندی به قیود  و 
ندارد، این ها را باید دلالان سیاسی و اقتصادی نامید، برایشان هرگز 
مهم نیست چه كسی در رأس كار باشد، مهم تارهای در هم تنیده 
ای هست كه روی آن می غلطند و از منابع و مزایای دولتی و بیت 

المال ارتزاق می كنند.
تنها دو چیز در نظر این مدیران مقدس است  ما باشیم و منافع ما 

برقرار باشد

2- مدیران پاره وقت و از راه دور:
این دسته از مدیران اگر چه به اسم مدیر تام و تمام یک سازمان یا 
اداره هستند اما واقعیت چیز دیگری است، دو روز تدریس در دانشگاه، 

یک روز مشاور یک شركت، دو روز سفر كاری‼
این اشخاص سازمان خود را از راه دور اداره می كنند، این مدیران 

سعی می كنند سازمان را با ساعات حضور خود تنظیم كنند.
3-مدیران قبیله ای و عشیره ای:

این بلیه همیشگی سازمان های دولتی و اجرایی در كشور ماست، 
مدیری فقط همشهری های خود را به كار می گمارد و امور عشیره 

خود را رتق و فتق می كند.
این دسته مدیران هیچ گونه دركی از نگاه ملی به مسائل ندارند، 
ایران و آینده كشور را در روستا و زادگاه خود می بینند، وقتی با یک 
یا كارمند سازمان خود مواجه می شوند كه در زمره  ارباب رجوع 
همشهریانش نیست، گویی با یک غیر ایرانی و بیگانه طرف هستند.

 ماحصل فامیل گرایی چیزی جز تضییع حقوق مردم و جلوگیری از 
شایسته سالاری نیست.

4- مدیران آکادمیک و غیر اجرایی:

اند،  برده  ارث  به  را  آن  دانش  فقط  مدیریت  از  مدیران  قبیل  این 
مدیران دانشگاهی اما كم توان و غیر اجرایی

كنند،  می  نگاه  پژوهشی  موضوع  و  مسأله  منظر  از  چیز  همه  به 
اسم  به  این مدیران  اند،  اشتباه گرفته  با كلاس درس  را  سازمان 
كار علمی، خواسته یا ناخواسته فرصت های طلایی توسعه را می 

سوزانند.
نمی دانند كه منابع، زمان و انرژی در حدی نیست كه به پای افکار 
و آرمان های انتزاعی آنها تلف شود، این مدیران نمی دانند در كنار 

ارزشمندی نگاه پژوهشی به مسایل، سرعت عمل هم مهم است.
5- مدیران ترسو و مطیع:

مدیرانی كه می بینند و می دانند نتیجه تصمیم مقام مافوق آن ها 
منفعل خود  و  دلیل شخصیت ضعیف  به  اما  است  بار  زیان  چقدر 

هرگز لب به نقد و نظر نمی گشایند.
6- مدیران انتخاباتی- تبلیغاتی:

این مدیران اساساً با هدف شركت در انتخابات، وارد یک سازمان 
می شوند و تلاش می كنند محبوب دل ها شوند، تمام كارهایی كه 

می كنند تبلیغاتی است.

جایی  آن  مدیران  این  بیاورند، ضرر  ر ای  كه  كنند  می  كار  خوب 
است كه تمام امکانات و منابع ملی در اختیار خود را ابزاری برای 
رسیدن به موقعیت بالاتر می پندارند، سازمان را به ستاد انتخاباتی 

خود تبدیل می كنند. 
مدیریت این دسته بسیار بی ثبات، كوتاه مدت و زیان بار است.

7- مدیران هزینه ساز:
این دسته از مدیران روی خطی از هزینه كار می كنند، وقتی میزان 
هزینه و نتیجه اقدامات آنها را بررسی می كنیم در می یابیم اگر 
همین برنامه به بخش خصوصی سپرده شده بود، با هزینه بسیار 

كم تر و با كیفیت بالاتر انجام می شد.
سالهاست در این كشور مدیران بسیاری به بهانه یک مأموریت كاری، 
هم حق مأموریت می گیرند هم پاداش، و هنگام بازگشت از سفر نیز 
از بودجه بیت المال سوغات آنچنانی به منزل می آورند و یا ولنگاری 
مالی كه برای برگزاری یک جلسه ساده كاری با هزینه های سنگین 
و گزاف مانند رزرو هتل های گرانقیمت با فهرستی از هزینه های غیر 

ضروری و تشریفاتی همراه می شود.
 مدیریت در سازمان شما چگونه است؟

دو ماموریت مهم سلیمی در گیلان؛
وخانه هلال احمر رشــت و تعیین تکلیف ملک چهارراه میکاییل احیای دار

هفت سبک مدیریت در ایران

مدیركل كتابخانه های عمومی گیلان گفت: هفت شهر گیلان شامل لولمان، پیربازار، بره سر، ماكلوان، 
ضیابر، چاف و چمخاله و چوكام و 1۶ روستای دارای جمعیت بالای 2000 نفر فاقد كتابخانه هستند.

یاسر تقوی در جلسه انجمن كتابخانه های عمومی استان گیلان كه در استانداری برگزار شد، با اشاره به 
وضعیت سرانه كتاب و كتابخوانی در استان، اظهار كرد: مهمترین شاخص زیربناست و گیلان 27 هزار 

و ۸۹۸ مترمربع فضای كتابخانه ای دارد.
وی با بیان اینکه در وضعیت مطلوب باید فضای كتابخانه ای استان 150 هزار مترمربع باشد، تصریح 
كرد: در حال حاضر به ازای هر 100 نفر یک مترمربع فضای كتابخانه ای داریم و لذا در چشم انداز 1404 

باید به زیربنای 20۹ هزار مترمربعی برسیم.
مدیركل كتابخانه های عمومی گیلان موجودی كتاب در كتابخانه های عمومی استان را یک میلیون 
و 1۹4 هزار جلد دانست و گفت: تعداد مطلوب ۶ میلیون جلد بود و در چشم انداز 1404 باید 10 

میلیون جلد باشد؛ یعنی به ازای هر نفر، چهار جلد كتاب داشته باشیم كه هم اكنون به ازای هر دو 
نفر یک جلد است.

تقوی با بیان اینکه در حال حاضر 53 هزار عضو فعال در كتابخانه های عمومی استان داریم، 
خاطرنشان كرد: بهره برداری از كتابخانه مركزی رشت به ارتقای شاخص های استان كمک می كند.

وی از انتقال اداره كل كتابخانه های عمومی استان به كتابخانه مركزی رشت خبر داد و بیان كرد: 
40 هزار نسخه كتاب برای این كتابخانه خریداری شده و 2۶ هزار نسخه آن توسط كتابداران آماده 

ارائه به اعضاست. حدود 70 درصد تجهیزات این كتابخانه نیز خریداری شده است.
مدیركل كتابخانه های عمومی گیلان از تخصیص اعتبار سه میلیاردی طی سال گذشته برای تجهیز 
كتابخانه مركزی خبر داد و اضافه كرد: قبل از پایان سال 4.2 میلیارد تومان نیز برای خرید تجهیزات 

هزینه كردیم و مجددا 4.5 میلیارد تومان اعتبار دیگر برای خرید تجهیزات غیر ثابت گرفتیم.
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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول تیر 1402
 سال هشتم
 شماره 42

» وصله های ناجور« 

صاحب مقصودی
شادی پریدر قهرمان اسبق و نایب رییس فدراسیون 
شطرنج، خود برای رییس شدن حسن تامینی نماینده 
ادوار رشت، در فدراسیون شطرنج تلاش وافر كرد 
ریاست،  از كسب كرسی  بعد  تامینی،  دید  وقتی  و 
قهرمانان گیلانی را در مناصب حساس فدراسیون می 
گمارد، بنای ناسازگاری گذاشت و اینقدر چوب لای 
چرخ تامینی گذاشت كه اخر مجبور به استعفایش كرد.

از سوی  پیروزی  اعلان  منتظر  در حالیکه همگان 
شادی پریدر بودند، ناگهان امروز خبر خودكشی وی 

رسانه ای شد.
البته تامینی وقتی در ماه های اخیر، در مقابل اتهامات 
مالی نایب رییس خود قرار گرفت، یکبار در بهمن سال 
گذشته استعفای غیر رسمی داده بود، ولی ماند و ادامه 
داد تا اینکه هفته گذشته )12 خرداد ( دقیقا بعد از دو 

سال، بالاخره استعفای واقعی خود را داد و رفت.
پریدر هم كه در مسیر مبارزه با رییسش، مدعی است 
هم از رییس هیات كرمان كتک خورد و گوشی اش 
شکست و هم لب تاپ و وسایلش در فدراسیون به 
سرقت رفت؛ امروز - 31 خرداد - بعد از اینکه شهرام 
عظیمی سرپرست جدید فدراسیون وی را از نایب 
رییسی بركنار كرد، بلافاصله به خانه رفت و بعد از 

مصرف قرص های فراوان دست به خودكشی زد.
البته با رسیدن به موقع پلیس و اورژانس از مرگ 
حتمی نجات پیدا كرد، ولی كسی كه دست به چنین 
كاری می زند، بلاشک انسان سالمی به لحاظ روحی 

نیست.
برای  پریدر  خودكشی  كه  همانطور  نماند  ناگفته 
نخستین بار نبوده است، )ظاهرا وی در هفته اخیر 
برای دومین بار دست به این كار زده است( خودكشی 
در عرصه شطرنج هم تکراری است و رییس سابق 
هیات شطرنج گیلان كه 12 سال ریاست هیات استان 
را برعهده داشت، در یکی از اولین مجامع انتخاباتی 
خود، وقتی عرصه رقابت را تنگ می بیند وسط جلسه 
مجمع انتخاباتی، اقدام به رگ زنی می كند تا ثابت 

نماید شیفته خدمت است و تشنه قدرت نیست.
چرا كه آن روز تصمیم گرفته شده بود تا وی كه 
صاحب كارنامه ای ورزشی و خانواده ای شطرنجی 
بود، حذف گردد و یک فرد افتاب مهتاب ندیده در 
عرصه شطرنج، سکان هدایت هیات گیلان را برعهده 

بگیرد.
شاید تامینی وصله ناجور فدراسیون شطرنج بود، ولی 
خود پریدر باعث و بانی رییس شدن تامینی شد و اگر از 
انتخابش پشیمان گشت باید راهکار مناسب تری برای 

مقابله برمی گزید نه اینکه دست به خودكشی بزند.
البته كه تامینی و امثال تامینی هم باید بدانند وقتی 
تخصصی در كاری ندارند، نباید بی خودی احساس 
وظیفه كنند و اینگونه عرصه را بر قهرمانان واقعی ان 

رشته تنگ كنند تا چنین اتفاق خطرناكی بیفتد.
اگر خدای نکرده این خودكشی سرانجامی خوفناک 

داشت، ایا حسن تامینی خود را می بخشید ؟
اگر چاقو فقط اندكی بیشتر رگ دست كیومرث بیات 
را می برید ایا رییس و مجری مجمع انتخاباتی گیلان 

خود را می بخشید؟
شاید یکی از دلایل استعفای تامینی همین بوده باشد 
كه از روحیه حساس پریدر شناخت پیدا كرده بود و با 
استعفایش خواست وی دست به كار خطرناكی نزند، 

ولی باید بپذیریم استعفایی دیرهنگام بود.
وصله های ناجور چه در ورزش، چه در اقتصاد، چه 
در سیاست؛ خواهشا در حیطه تخصص خود احساس 
وظیفه كنند؛ شاید خودكشی بعدی منجر به مرگ 

شود.

یادداشت

حمایت قاطــع رییس هیات بیلیارد 
از سرپرست فدراسیون: گیلان 

اسکندری شناسنامه 
ایران است بیلیارد 

رییس هیات بولینگ، بیلیارد و بولس گیلان حمایت قاطع خود را از هاشم اسکندری سرپرست فعلی 
فدراسیون اعلام كرد.

به گزارش خط اول ورزشی، مجمع انتخاباتی ریاست فدراسیون بولینگ و بیلیارد بنا بود روز یکشنبه 
یازدهم خرداد ماه بعد از یک سال وقفه برگزار شود، اما با خروج اغلب اعضای مجمع، این جلسه لغو شد.

رییس هیات بولینگ، بیلیارد و بولس گیلان علت این خروج را حمایت از هاشم اسکندری سرپرست 
فعلی فدراسیون اعلام كرد. اسکندری كه بیش از یک دهه ریاست فدراسیون را برعهده دارد، علیرغم 
حضور در جلسه به عنوان كاندیدا، ناگهان به علت تأیید نشدن صلاحیتش از سوی وزارت ورزش و 
جوانان مجبور به ترک مجمع شد. پیرو خروج اسکندری از جلسه، بیش از 50 نفر از اعضای مجمع نیز 
جلسه مجمع را ترک كردند. سارنگ بزرگ چنانی كه در مراسم اهدای جوایز مسابقات تیمی اسنوكر 

ماسال حضور داشت در این خصوص گفت: همه اخبار انتخابات فدراسیون را دنبال می كنید در یک 
جمله عرض میکنم خروج50 نفر از اعضای مجمع پیامش به كاندیداهای موجود این است كه حتی اگر 
مجبور شوند تمایلی برای انتخاب بین بد و بدتر ندارند و گزینه اصلی انها آقای هاشم اسکندری هست 

و در بین كاندیداهای موجود گزینه مناسبی نیست.
وی افزود: این حركت پیامش برای وزارت این بود كه تدبیر كند و راهکاری پیدا كند تا اعضای مجمع 
بتوانند گزینه خود را كه به حق و انصاف شناسنامه بیلیارد ایران است و افتخارات زیادی برای ایران با 

مدیریت خود رقم زده انتخاب كنند و این ساده ترین راه حل هست.
بزرگ چنانی در پایان تاكید كرد: ورزش را باید به اهلش سپرد و باید صدای قهرمانان را شنید راهکار 

قانونی را وزارت پیدا كند نمایندگان جامعه بزرگ این ورزش پیامشان واضح بود.

یکی از كاندیداهای ریاست هیات بدنسازی و پرورش اندام گیلان 
این  فراخوان  در  نام  ثبت  مداركی كه جهت  از  برخی  است  مدعی 
هیات ارایه كرده است مفقود گردیده و این اتفاق ممکن است باعث 
رد صلاحیتش گردد اما یک منبع آگاه در اداره كل ورزش و جوانان 
گیلان می گوید این مدارک گم نشده بلکه جعلی است و مورد تایید 

قرار نگرفته است.
به گزارش خط اول ورزشی، مدیركل ورزش و جوانان گیلان اخیرا 
از 13۸  یافته استان را بیش  در گزارشی تعداد ورزشکاران سازمان 
هزار نفر اعلام كرد، اما سئوالی كه پیش می اید این است كه از بین 
حدود 50 رشته ورزشی فعال در استان، كدام رشته بیشترین ورزشکار 

بیمه شده را داراست؟
شاید با توجه به جامعیت و همه گیر بودن فوتبال در جامعه، همه 
ذهن ها به این رشته ورزشی معطوف شود كه البته پر بیراه نیست، 
اما یک رشته ورزشی دیگر نیز وجود دارد كه در عین ناباوری تعداد 
ورزشکاران سازمان یافته آن، تنه به تنه فوتبال و شاید هم بیشتر می 

تازد و رشته محبوبی به نام بدنسازی و پرورش اندام.
بنا به گفته یکی از روسای پیشین این هیات چیزی حدود 40 هزار 
ورزشکار سازمان یافته در گیلان وجود دارد اما بلاشک باتوجه به 
تعدد باشگاه های بدنسازی در گیلان آمار غیر رسمی این رشته شاید 
به 250 هزار ورزشکار هم برسد؛ ان وقت هیاتی كه باید این تعداد 
ورزشکار را زیر پر و بال خود بگیرد، مدتهاست برگزاری انتخابات آن 
دچار یک كلاف سردرگمی شده كه ماه هاست هیچکش نتوانست 

آن را باز نماید.
گفتنی است هنوز چند ماهی از دوره چهار ساله دانیال خاتمی رییس 
اسبق هیات بدنسازی و پرورش اندام گیلان باقی مانده بود كه برخی 
افراد در فدراسیون و شاید اداره كل ورزش استان از ادامه حضور وی 
احساس خطر كردند، به گونه ای كه حتی حاضر نبودند دو سه ماه 

باقیمانده از عمر ریاست وی را تحمل كنند.
از همین رو 12 مهر 1401، حمید میرزاهد با حکم نصیرزاده رییس 
فدراسیون بدنسازی به عنوان سرپرست هیات در گیلان انتخاب شد 

با  مهم  این  نماید.  فراهم  را  انتخاباتی  مجمع  برگزاری  مقدمات  تا 
انتشار فراخوان در 2۶ فروردین ماه سال جاری آغاز شد اما در ادامه 

در بن بستی عجیب گیر افتاد.
طبق قانون منعی برای حضور سرپرست یا رییس هیات در انتخابات 
وجود ندارد، اما توصیه شده است برای برقراری شرایطی برابر برای 
فراخوان  در  نام  ثبت  از  پیش  رییس هیات  یا  كاندیداها، سرپرست 
مجمع انتخاباتی، استعفا دهد. این مهم در روند برگزاری انتخابات 
هیات بدنسازی گیلان رعایت نشد ولی ناگهان یک ماه بعد از ثبت 
نام سرپرست هیات در انتخابات، وی استعفا داد یا داده شد و سید 
این  به عنوان سرپرست جدید  ماه  اردیبهشت  از 23  علی موسوی 
رسید  می  نظر  به  میرزاهد  استعفای  با  شد.  كار  به  مشغول  هیات 
مقدمات برگزاری انتخابات بدون مشکل فراهم شود اما ظاهرا این 

شروع یک طوفان بود. یکی از كاندیداها در این خصوص به خبرنگار 
مدارک  تطبیق  كمیته  اینکه  علیرغم  گوید:  می  ورزشی  اول  خط 
اما ناگهان اعلام شد نقصی در مدارک  اینجانب را تایید كرده بود 
وجود دارد و باید در تکمیل مدارک خود بشتابم درحالیکه مداركی 
كه درخواست شده بود را پیشتر هنگام ثبت نام تحویل داده بودم و 
حتی رسید آن را نیز دارم. ضمن اینکه دلیل ارسال مداركم به كمیته 
تجدیدنظر را درک نمی كنم اصولا كسی كه رد صلاحیت شده باشد 
جهت اعتراض به این كمیته ارجاع داده می شود در حالیکه بنده در 
كمیته تطبیق تایید شده ام. وی افزود: البته كسی كه تایید صلاحیت 
از كاندیداها  با شکایت یکی دیگر  توان در صورتی كه  را می  شد 
مواجه شود به كمیته تجدیدنظر سپرد اما از آنجا كه یقین دارم سایر 
كاندیداها در زمان مقرر اعتراضی نکردند، شک نکنید اگر هم اكنون 

از شکایت نامه ای رونمایی شود كه با آن بنده را به كمیته تجدیدنظر 
فرستادند بلاشک در محاكم قضایی شکایت خواهم كرد و درخواست 
خط شناسی می دهم تا ثابت شود اعتراض كاندیدای مورد نظر در 
زمان درست خود نگاشته شده یا بعدا تحت فشار نگارش شده است؟

اداره كل ورزش و جوانان گیلان می گوید:  آگاه در  اما یک مقام 
مدارک این كاندیدا گم نشده بلکه جعلی است و از وی درخواست 
شده است اگر مدرک متقن تری دارد ارایه نماید، مگر می شود فردی 
ابتدا حکم دبیری كمیته ای در یک فدراسیون را بیاورد و وقتی فهمید 
این حکم، مدیریت محسوب نمی شود بلافاصله حکم ریاست آن 
كمیته را ارایه دهد؟ به هر ذهن سالمی این امر مشتبه می شود كه 

در اصالت این احکام شک كند.
اینکه چرا كاندیدای مورد نظر اصرار دارد مدارک درستی ارایه كرده 
است و كمیته تطبیق و تجدیدنظر اداره كل ورزش و جوانان استان 
مهم  الان  است،  جعلی  یا  دارد  نقص  مدارک  است  معتقد  گیلان 
احقاق حق خود  بدنبال  محترم  كاندیدای  كه  است  طبیعی  نیست، 
باشد و كمیته ناظر هم بدنبال اجرای قانون، اما این وسط فقط 250 
هزار ورزشکار هستند كه از این بلاتکلیفی اسیب می بیندد، اسیبی 
كه چندین ماه طول كشید و معلوم نیست چند ماه دیگر باید ادامه 

پیدا كند.
اما از حق نگذریم اگرچه برخی ها معتقدند شیفته خدمت هستند اما 
وقتی دریابیم هیات بدنسازی باتوجه به تعداد ورزشکار و باتوجه به 
گردش مالی عجیبی كه برای برگزاری رویدادهای رقابتی و داوری 
و مربیگری و حتی صدور مجوز باشگاه دارد، یکی از متمول ترین 
شاهد  كه  نیست  دلیل  بی  اید  می  حساب  به  ورزشی  های  هیات 

اینگونه دعواهای شیفتگان خدمت باشیم.
دعوایی كه چندی پیش در فدراسیون نیز شاهد آن بودیم و وقتی 
دیوان  سوی  از  انتخابات  ابطال  رای  با  خورده  شکست  كاندیدای 
عدلت اداری سر و صدا كرد با دادن مسئولیت به وی در فدراسیون 
كل ماجرا خوابید، در ایران می توان به همین سادگی مشکلات را 

حل كرد.

تدبیری  بی  با  سواركاری،  فدراسیون  ساله  یک  بلاتکلیفی 
شد  داده  تعمیم  گیلان  استان  سواركاری  هیات  به  متولیانش، 
به مانند فدراسیون در مسیری قرار بگیرد كه  نیز  این هیات  تا 

نتیجه ای جز قربانی شدن اسب ها و سوارانش نداشته باشد.
به گزارش خط اول ورزشی، بهمن ماه سال گذشته بود كه یک 
حضور  با  كوچک(  های  )اسب  سواران  پونی  نظیر  بی  رویداد 
مدیركل  سواركاری،  فدراسیون  رییس  ورزش،  وزیر  معاون 
ساحل  در  سواركار  شصت  از  بیش  و  استان  جوانان  و  ورزش 
اما  شد  برگزار  بدیل  بی  مسابقات  شد،  برگزار  چابکسر  زیبای 
سواركاری  هیات  بین  اختلاف  اتش  شدن  ور  شعله  برایندش 

استان گیلان و فدراسیون بود.
عدم همکاری مناسب هیات سواركاری استان در برگزاری این 
رقیب  كمال  و  تمام  هماهنگی  و  همکاری  عوض  در  و  رویداد 
شد  باعث  مسابقات  این  برگزاری  در  هیات،  رییس  انتخاباتی 
سرپرست فدراسیون بلافاصله بعد از مذاكره شفاهی با مدیركل 
برای  عیالوار  محسن  سرپرستی  حکم  گیلان  جوانان  و  ورزش 
روی  در  حکش  و  نماید  صادر  را  استان  سواركاری  هیات 

نیز قرار بگیرد. خروجی سایت فدراسیون 
ورزش  مدیركل  ارمان،  جهانبخش  سفر  با  مصادف  مهم  این 

بود  همراه  وزیر  بالگرد  سقوط  هولناک  حادثه  آن  و  كرمان  به 
محاق  در  سواركاری  فدراسیون  با  نگاری  نامه  شد  باعث  كه 
استان  سواركاری  هیات  رییس  انتظام  مهدی  اما  بگیرد.  قرار 
معرفی  بدون  حکم،  صدور  و  كرد  استفاده  فرصت  از  گیلان 
هیات  مجمع  رییس  نایب  كه  جوانان  و  ورزش  مدیركل  نامه 
همین  از  خواند.  غیرقانونی  را  شود  می  نیز  استان  سواركاری 
رو حکمی كه صادر شده بود و حتی روی خروجی سایتها قرار 
جمله  از  سایتها  خروجی  از  و  بگیرد  قرار  الشعاع  تحت  گرفت، 
به  دعوا  این  اما  گردد.  سواركاری حذف  فدراسیون  خود  سایت 

همینجا ختم نشد و انگار شروع ماجرا بود.
آنان  از  حمایتگونه  ای  نامه  و  نمایندگان شد  به  متوسل  انتظام 
ارشد  مدیران  حمایت  كه  هم  اش  گیلانی  شرق  رقیب  گرفت، 
دید،  می  خود  سر  پشت  را  فدراسیون  البته  و  گیلانی  شرق 
بنشاند،  به كرسی  را  تا حرف خود  را مضاعف كرد  تلاش خود 
به  فدراسیون  دبیر  جدید،  سال  روزهای  اولین  در  رو  همین  از 
گیلان سفر می كند و در جلسه ای با حضور معاون ورزش اداره 
كل ورزش و جوانان گیلان، حکم سرپرستی محسن عیالوار را 
جهت  فدراسیون  چارگون  حتی  درحالیکه  كند.  می  ابلاغ  رسما 
انجام نامه نگاری های داخلی نیز به نام عیالوار باز شده است 

و  اقدامات  و  داند  رییس هیات می  را  انتظام همچنان خود  اما 
انجام  رییس هیات  عتوان  نیز تحت  نگاری های مجزایی  نامه 

می دهد.
راضی  انتظام  عملکرد  از  سواركاری  جامعه  است  معتقد  عیالوار 
نیست و خواهان كنار گذاشتن وی هستند از طرفی هم انتظام 
و  رسمی  مجمع،  برگزاری  با  هست  اینگونه  اگر  است  معتقد 

قانونی بنده را عزل كنند.
تجربگی،  بی  و  تدبیری  بی  با  فدراسیون  هست  كه  هرچه 
گیلان  استان  هیات  دوش  به  را  خود  ساله  یک  بلاتکلیفی 
استان، هركدام  در  قدرت  باعث شد طیف های  و  كرده  منتقل 
كل  اداره  بر  فشارهایی  خود  گزینه  نشاندن  كرسی  به  برای 
یک  اكنون  شد  باعث  كه  فشارهایی  بیاورند  جوانان  و  ورزش 
اداره شود. رییس مدنظر فدارسیون و طیف  با دو رییس  هیات 
محتمل  گزینه  و  سود  یک  از  استان  در  گیلان  شرق  قدرت 

از سوی دیگر. نمایندگان 
ایران  سواركاری  فدراسیون  انتخاباتی  مجمع  است  گفتنی 
عنوان  به  خلیلی  مسعود  و  برگزار   1401 سال  خرداد   21 نیز، 
جوانان  و  ورزش  وزارت  اما  شد  انتخاب  فدراسیون  این  رییس 
را  آن  مجمع،  برگزاری  روند  به  وارده  ایرادات  به  توجه  با 

سرپرست  عنوان  به  را  حیدری  محمود  شهریور   23 و  ابطال 
خلیلی  شکایت  با  ادامه  در  كرد.  معرفی  سواركاری  فدراسیون 
بر  مبنی  موقتی  دستور  اداری  عدالت  دیوان  ورزش،  وزارت  از 
فدراسیون  سرپرست  انتصاب  موضوع  با  ابلاغیه  اجرای  توقف 
سواركاری صادر كرد اما طولی نکشید كه وزیر ورزش در حکمی 
سواركاری  فدراسیون  جدید  سرپرست  عنوان  به  را  زندی  رضا 
منصوب كرد و تا در نهایت همگی در انتظار برگزاری انتخابات 

باشند. فدراسیون  این  جدید 
از  نام  ثبت  نهایت  در  برانگیز  چالش  ماه  چندین  از  پس  حال 
برگزاری  منظور  به  سواركاری  فدراسیون  ریاست  نامزدهای 
منتظر  باید  و  شد  آغاز  فدراسیون،  این  انتخاباتی  مجمع 
طبیعی  بنابراین  بود.  فدراسیون  این  انتخاباتی  مجمع  برگزاری 

است سرپرست فدراسیون به دنیال یارگیری در استانها باشد.
هست  گیلان  برای  تکرار  حال  در  سناریو  این  اینکه  ضمن 
بواسطه  ریاست،  كرسی  بر  عیالوار  نشستن  صورت  در  حتی  و 
كرده  اداری  عدالت  دیوان  در  است  مدعی  انتظام  كه  شکایتی 
است ممکن است به دلیل طی نشدن روند قانونی بركناری وی، 
بار دیگر بر مسند قدرت برگردد. و این وسط فقط سواركاران و 
اسبهایشان هستند كه گوشت قربانی شیفتگان خدمت شده اند.

یک هیات با دو رییس ! 
سوارکاران گوشت قربانی 

فدراسیون !

ورش اندام گیلان در نقطه جوش؛ انتخابات هیات پر

مدارک مفقود شده 
یا جعلی است ؟

در حالی كه بعد از سالها تلاش هیئت اتومبیلرانی و موتورسواری گیلان، 
همه چیز برای واگذاری زمین 10 هکتاری فومن برای احداث اولین 
پیست اتومبیلرانی و موتورسواری استان آماده بود، ناگهان فرماندار فومن 
با یک تماس و درخواست بی موقع، این واگذاری را متوقف و آینده آن 

را در هاله ای از ابهام فرو برد.
به گزارش خط اول ورزشی، زمینی به مساحت ده هکتار در جاده زیبای 
فومن - ماسوله متعلق به اداره كل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
گیلان، سال ها در اختیار بخش خصوصی جهت اجرای یک پروژه 
اقتصادی بود، ولی عملًا هیچ اتفاقی نیفتاد و مستاجر هم سالهاست 
فوت كرده است، از همین رو هیئت اتومبیلرانی و موتورسواری فومن 
بعد از بازدید از زمین، آن را مناسب برای احداث تنها پیست گیلان 
دانست و پس از پیگیری های طولانی مدت از اواسط دهه ۹0 تا امروز، 
بالاخره موافقت های لازم جهت در اختیار گرفتن زمین را كسب كرد.

اما در حالی كه پاییز سال گذشته، سازمان امور اراضی استان آماده 
واگذاری این زمین به اداره كل ورزش و جوانان استان بود، ناگهان 
فرماندار فومن با یک تماس جلوی این كار را می گیرد و شهرستان 
خودش را بی نصیب از یک پروژه ورزشی بزرگ و استاندارد كرد؛ تا 
اینکه روز یکشنبه جهانبخش آرمان، مدیركل ورزش و جوانان استان به 
همراه معاون فرماندار فومن و رئیس هیئت اتومبیلرانی و موتورسواری 

این شهرستان، جهت بازدید از زمین مذكور در فومن حاضر شدند.
از سوی  موضوع  این  پیگیری  خواهان  به جد  بازدید  این  در  آرمان 
مسئولین شهرستان فومن شد تا این فرصت ارزشمندی كه می تواند 
هم سرانه ورزشی شهرستان و حتی استان را به شکل قابل ملاحظه ای 
افزایش دهد و هم با احداث پیست، جوانان و نوجوانان این شهرستان 
انرژی خود را به جای سوق به سوی ناهنجاری ها، در یک مکان 

ورزشی تخلیه كنند، از دست نرود.
خط اول ورزشی نیز در این راستا گفتگویی با دكتر احمد قدیمی رئیس 
هیئت اتومبیلرانی و موتورسواری شهرستان فومن - كه از ابتدا پیگیری 
این مهم بود – انجام داد، وی به خبرنگار ما گفت: زمین فوق حدود 30 
سال پیش، به مدت 10 سال، جهت اجرای یک فعالیت اقتصادی به 
بخش خصوصی واگذار شده بود اما بعد از گذشت سه دهه، هنوز اتفاقی 
در این مکان رخ نداده و قرارداد اجاره ده ساله بخش خصوصی نیز 
طبیعتاً باطل شد، اما چون در این مدت هیچ پروژه های برای این زمین 
تعریف نشده بود اقدامی هم جهت ابطال آن اجاره نامه صورت نگرفت 

تا اینکه بحث احداث پیست اتومبیلرانی مطرح شد.

دكتر قدیمی افزود: به خاطر گودبرداری كه در حجم گسترده در این 
زمین صورت گرفته است اینجا برای احداث پیست بسیار مناسب است 
و حتی نیازی به ایجاد ابنیه ای چون سکوی تماشاگر و یا حتی گارد 
محافظتی هم نیست به همین دلیل با كمترین هزینه و كمترین زمان، 
بیشترین بازخورد را خواهیم داشت و  یک بخش وسیعی را می توان 
امر  در  آن هم  بوم كرد،  و  مرز  این  به جوانان  آماده خدمت رسانی 

مقدس ورزش.
وی ادامه داد: با پیگیری های فراوانی كه در این چند سال انجام شد، 
و نیز تلاش های نماینده فعلی شهرستان اقای بهروزی فر، ابتدا اجاره 
نامه قبلی به شکل حقوقی و رسمی از سوی اداره كل منابع طبیعی 
استان ابطال گردید و سپس موافقت های لازم جهت احداث پیست 
اتومبیلرانی صادر شد و حتی سرمایه گذار بومی نیز پای كار آمده و اماده 

عملیاتی كردن پروژه هست. ناگفته نماند كه این پروژه در همجواری 
با مجتمع ورزشی دانشگاه فنی گیلان و پیست كارتینگ هفت اقلیم 
می تواند بهترین شکل یک دهکده ورزشی در شمال كشور باشد. 
علی ای حال با جلسات مختلف كارشناسی و نامه نگاری های فراوانی 
كه بین ادارات كل ورزش و جوانان و منابع طبیعی استان، فرمانداران 
وقت، نماینده فعلی مجلس و كارشناسان و ناظران ادارات مربوطه انجام 
شد، سرانجام پاییز گذشته و پس از شش سال پیگیری، به عنوان 
نماینده اداره كل ورزش به امور اراضی استان مراجعه نمودم تا كار 
نهایی واگذاری صورت گیرد كه متاسفانه در لحظه آخر با نامه و تماس 
فرماندار فعلی فومن با سازمان امور اراضی گفته شد این زمین برای 
احداث كارخانه آسفالت درنظر گرفته شد و كار واگذاری به اداره ورزش 

را متوقف گردید.

وی تصریح كرد: بعد از چند ماه وقتی دیدم خبری از راه اندازی كارخانه 
اسفالت نیست، از مدیركل ورزش و جوانان استان كه الحق و الانصاف 
پیگیری های زیادی در این خصوص داشتند، خواهش كردیم بار دیگر با 
بازدید از این زمین مقدمات اجرای این طرح را در سراشیبی قرار دهند، 

و بازدید روز یکشنبه دهم اردیبهشت ماه نیز در همین راستا بود.
این كه موسی فکور فرماندار فومن، علاقمند به احداث كارخانه آسفالت 
در شهرستان است جای خرسندی بسیار است اما چند نکته در این 
مهم نهفته است؛ اول اینکه كارخانه آسفالت به زمینی به مراتب بسیار 
كمتر از ده هکتار نیاز دارد و استقرار آن در این مکان هدر رفت قسمت 
اعظم این زمین خواهد بود دوم اینکه شاید جای آن اینجا نباشد چراكه 
كارخانه اسفالت در همجواری با مجتمع ورزشی دانشگاه فنی و پیست 
كارتینگ هفت اقلیم انهم در مسیر پرتردد جاده گردشگری ماسوله 
وصله ناجور است سوم اینکه هنوز طرح و سرمایه گذاری برای آن 
پیشنهاد نشده است، درحالیکه طرح و سرمایه گذار پیست كاملا آماده 
و مقدمات آن نیز فراهم است، و چهارم اینکه پیست اتومبیلرانی جوانان 
و علاقمندان زیادی را از سراسر استان و شاید كشور به این نقطه 
زیبای شهرستان فومن خواهد كشاند كه باعث رونق بخش فرهنگی و 
گردشگری در این منطقه خواهد شد، بنابراین هرگونه كه به قضیه نگاه 
شود كفه ترازو به سمت احداث پیست اتومبیلرانی سنگین تر خواهد بود.

ضمن اینکه در بازدید روز گذشته مدیركل ورزش و جوانان استان؛ 
اداره ورزش مشروط  به  واگذاری  این  اعلام كرد كه  آرمان صراحتاً 
صورت پذیرد تا هر وقت شهرستان پروژه اقتصادی با رعایت صرفه و 
صلاح عمومی داشت ما زمین مورد نیاز ان را در اختیار آنها قرار دهیم، 
ولی اینکه بدون برنامه، پروژه به این مهمی و پر منفعت برای شهرستان 

و استان متوقف گردد اصلًا با منطق جور در نمی آید.
ناگفته نماند در حالی كه مدیركل ورزش و جوانان هیئت اتومبیلرانی 
اداره ورزش شهرستان و خبرنگاران و تنی چند از ورزشکاران این رشته 
در این بازدید حاضر بودند غیبت فرماندار و فرستادن یکی از معاونین 
در این بازدید خود گواه نداشتن دلیل متقن برای جلوگیری از این پروژه 

بزرگ است.
موسی فکور یقیناً لیاقت نشستن بر صندلی فرمانداری فومن را دارد اما 
با درایت بیشتر، با نگاه به آینده روشن برای شهرستان، می تواند هم در 
بحث ورزشی و هم در بحث گردشگری مقدمات واگذاری این زمین به 
اداره ورزش را فراهم نماید تا همچنان نزد افکار عمومی به فرمانداری 

پرتلاش و با بصیرت لقب گیرد.

 ! وژه پیست اتومبیلرانی گیلان در هاله ای از ابهام  پر
سنگی که فرماندار فومن در چاه انداخت!
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مطالعه این کتاب به ورزشکاران پیشنهاد می شود؛

 » تکنیک های کاربردی ذهن 
آگاهی برای ورزشکاران«

یک گیلانی دبیرکل فدراسیون 
هاکی شد

 طلایی های گیلان در رقابت های 
کشتی آزاد نونهالان کشور

نوید بنی اسدی روانشناس ورزشی تیم های ملی، 
كتاب » تکنیک های كاربردی ذهن آگاهی برای 
ورزشکاران » را تالیف و در دسترس عموم قرار داد.

به گزارش خط اول ورزشی، مولف این كتاب در 
گفتگو با خبرنگار ما اظهار داشت: پس از چند سال 
فعالیت در جایگاه روانشناس، و مشاور در حیطه 
روانشناسی ورزشی و همچنین حضور در كنار تیم 
های ملی و باشگاهی و كار با ملی پوشان رشته 
های مختلف ورزشی متوجه شدم كه در كشور ما 
به موضوع ذهن آگاهی در ورزش به عنوان یکی از 
بروزترین رویکردهای این رشته در سطح بین المللی 
كمتر پرداخته شده است از این روی تصمیم گرفتم 
تا در این زمینه كتابی كاربردی به همراه آموزش 
تخصصی  های  تست  همچنین  و  ها  تکنیک 
روانشناسی ورزشی را به رشته تحریر در آورم تا مورد 

استفاده ورزشکاران و مربیان قرار گیرد.
وی افزود: خوشبختانه پس از چند ماه، كار تالیف 
این كتاب به اتمام رسید و از فروردین ماه 1402 در 

كتابفروشی ها قابل دسترس هست
گفتنی است، نوید بنی اسدی متولد 13۶0، اهل 
رشت، دانش آموخته رشته روانشناسی، دارای مدرک 
كارشناسی ارشد از دانشگاه علوم و تحقیقات گیلان، 
است. حوزه تخصصی فعالیت وی روان درمانی، 
مشاور خانواده و روانشناس ورزشی می باشد. بنی 
اسدی در حال حاضر روانشناس تیم های ملی و 
مسئول كمیته روانشناسی هیات پزشکی ورزشی 
استان گیلان است. وی همچنین عضو سازمان 
انجمن  عضو  ایران،  مشاوره  و  روانشناسی  نظام 
هیپتونیزم بالینی ایران، عضو انجمن روانشناسی 

ایران و مدرس دوره های مربیگری نیز می باشد.

دبیر  سرپرست  عنوان  به  پاسبان  محسن  دكتر 
كلی فدراسیون هاكی انتخاب گردید.

به گزارش خط اول ورزشی،  دكتر بهرام قدیمی 
در اولین نشست هیات رییسه فدراسیون هاكی 
در سال 1402،  كه در محل فدراسیون تشکیل 
شد، دكتر محسن پاسبان را به عنوان سرپرست 
دبیر كلی فدراسیون هاكی برگزید و از زحمات 
سیامک البرز دبیركل پیشین تقدیر و تشکر به 

عمل آمد.
است،  دانشگاه  استاد  و  پژوهشگر  كه  پاسبان 
پیشتر مربی تیم ملی گلف بوده و عضویت در 
كمیته آموزش فدراسیون های كبدی و گلف و 
ورزش سه گانه را نیز در كارنامه دارد. وی مدتی 
نیز ریاست هیات گلف گیلان را برعهده داشته 

است.

مدال طلای آرشام وهابیان و كاویان تواهی در 
رقابت های كشتی آزاد نونهالان قهرمانی كشور، 
نشان از حركت درست هیات كشتی گیلان در 

مسیر استعدادیابی است.
اول ورزشی، رقابت های كشتی  به گزارش خط 
آزاد نونهالان قهرمانی كشور گرامیداشت كشتی 
 2۸ و   27 روزهای  امن زاده  اصغر  شهید  گیر 
اردیبهشت ماه درسالن شهدای هفتم تیر تهران 
برگزار شد و در پایان تیم های تهران، مازندران و 
خراسان رضوی به ترتیب اول تا سوم شدند و تیم 

گیلان به مقام پنجم دست یافت.
برای گیلان در این رقابت ها آرشام وهابیان در 
وزن ۸5  در  تواهی  كاویان  و  كیلوگرم  وزن ۶۸ 
كیلوگرم مدال طلا و ایلیا پورحسن در وزن 100 

كیلوگرم مدال برنز به ارمغان اوردند.
درخشش كشتی گیران نونهال گیلان حاكی از این 
است هیات كشتی گیلان به كشف استعدادهای 
برتر این رشته در این سالها بی تفاوت نبوده است.

خبر

قهرمانی آیدا با کمان سنتی

آیدا دولت آبادی دختر تیرانداز گیلان در رقابتهای تیراندازی با كمان سنتی كشور در رده 
نونهالان قهرمان شد.

جام  قهرمانی كشور،  مسابقات كمان سنتی  مرحله  نخستین  ورزشی،  اول  گزارش خط  به 
سربداران، به منظور رتبه بندی ورزشکاران و انتخابی تیم ملی، پنجشنبه 2۸ اردیبهشت ماه با 
حضور 5۸ شركت كننده از 12 استان، در رده های سنی نونهالان، نوجوانان و بزرگسالان مرد 
و زن در ورزشگاه شهید مظهری سبزوار برگزار شد و آیدا دولت آبادی دختر تیرانداز گیلان 

توانست در رده نونهالان این مسابقات مقام نخست را بدست بیاورد.
گفتنی است، رشته ورزشی تیر و كمان دارای سه بخش ریکرو، كامپوند و سنتی است كه 

تیراندازان در بخش سنتی از یک كمان بسیار ساده، شبیه كمان های اولیه استفاده می كنند و 
یکی از شاخصه های جذاب آن حضور شركت كنندگان با لباس محلی و خاص مناطق خود 

در مسابقه است.
گیلان هم باتوجه سابقه طولانی در این رشته و دارا بودن اداب و رسوم و سنت خاص و البته 
لباسهای محلی زیبا، همیشه در این رشته حضوری فعال داشته و كسب مدال طلای آیدا دولت 
ابادی حاكی از همین تلاش هاست، اما هیات تیراندازی با كمان گیلان به این موفقیت، اكتفا 
نکرده و مهرداد گسگری رییس این هیات، اعلام كرد؛ قصد دارد مرداد ماه امسال مسابقات 

تیراندازی با كمان سنتی قهرمانی كشور در رده بزرگسالان را در گیلان برگزار نماید.

اگرچه بعد از یک هفته هنوز خبری از تجلیل و تقدیر از محمد رهبری، بواسطه كسب 
مدال برنز شمشیربازی جهان، نیست، اما یقینا نه مدیركل ورزش گیلان این موضوع را 
فراموش كرده و نه رییس تازه كار هیات شمشیربازی استان آن را از قلم انداخته است؛ 
حتی خود رهبری هم اینقدر صبور و متین هست كه این تاخیر را ابزار گله مندی نکند.

به گزارش خط اول ورزشی، تیم ملی شمشیربازی سابر ایران با تركیب علی پاكدامن، 
محمد فتوحی، فرزاد باهر و البته محمد رهبری شمشیرباز گیلانی، در رقابتهای جام 
جهانی كه با حضور 240 سابریست از 2۶ كشور جهان، در مادرید اسپانیا برگزار شد، 
توانست با غلبه بر تیم های ملی شیلی، كانادا و گرجستان به مرحله نیمه نهایی راه 
یابد، ولی در این مرحله مقابل تیم ملی آمریکا قهرمان پیشین جهان شکست خورد و 
به رده بندی رفت، سابریست های ایران برای تعیین جایگاه سوم این بار برابر ایتالیا 
رقیب سنتی خود قرار گرفتند و موفق شدند این تیم را با نتیجه 45 بر 37 مغلوب كنند 
تا علاوه بر انتقام شکست المپیک توكیو، عنوان سوم رقابت های جام جهانی اسپانیا 

را نیز بدست آورند.
فتوحی  از  ایران  نفع  به   35 بر   40 نتیجه  با  را  بازی  بندی،  رده  دیدار  در  رهبری 
تحویل گرفت و با نمایش خوب خود در نهایت با نتیجه 45 بر 37 پایان رساند تا 
ایران  اینگونه رنکینگ تیم ملی  ایرانی بدرخشد و  نشان برنز بر سینه ورزشکاران 
اما  برساند،  ششم  رتبه  به  هفتم  رتبه  از  و  دهد  ارتقا  جهانی  بندی  رده  در  نیز  را 

این تازه آغاز راهی است كه تا نوروز 1403  برای كسب سهمیه المپیک به طول 
خواهد كشید.

اولین  مادرید  جام جهانی  داشت:  اظهار  ورزشی  اول  خط  با  گفتگو  در  رهبری 
از  است  مهم  بسیار  جهانی  رنکینگ  در  آن  امتیاز  و  بود  پاریس  المپیک  گزینشی 
افتاد،  اتفاق  همین رو همه ی هم و غم بچه ها كسب مدال بود كه خوشبختانه 
البته اگرچه ما امتیاز خیلی خوبی را در این جام جهانی كسب كردیم اما هنوز تا 

كسب سهمیه المپیک خیلی راه داریم.
وی كه برای درمان درد كهنه دست خود در كیلینیک 

پزشکی هیات پزشکی ورزشی گیلان حضور داشت، ضمن 
تقدیر از تلاش كادر پزشکی هیات، تصریح كرد: مدتی است با این درد 

كلنجار می روم اما چیز مهمی نیست و خود را آماده حضور در رقابتهای اسیایی و 
جهانی می كنم كه آنها نیز گزینشی المپیک هستند البته كسب سهمیه را چندان 
دور از ذهن نمی بینم و بچه ها هدفشان را این بار روی كسب مدال در المپیک 

متمركز كرده اند.
كمبود امکانات و بی توجهی برخی متولیان، گله همیشگی اغلب ورزشکاران ملی 
پوش و قهرمان هست، اما محمد رهبری انقدر سعه صدر دارد كه علیرغم اینکه 
یک هفته از كسب مدال برنز جام جهانی اش می گذرد و هنوز كسی حتی تلفنی 

تبریکی به وی نگفت، لب به شکایت نگشاید و بگوید: وظیفه اش 
در قبال نام ایران را انجام داده است.

مدیركل  ارمان  جهانبخش  نه  یقینا  احوال  این  همه  با 
ورزش گیلان فراموش كرده و نه علی اكبر 

هیات  كار  تازه  رییس  مرزبند 
استان  شمشیربازی 

قلم  از 

انداخته كه چنین مدال بزرگی كسب شده و طبق 
شنیده ها قرار است به زودی از محمد رهبری طی 
مراسمی تجلیل شود. علی ای حال پیش از انکه 
مدیران ورزش یادشان بیاید تجلیل كنند ما به 
نفر سوم جهان با صدای بلند می گوییم : » خدا 

قوت قهرمان «

كاراته؛  ملی  تیم  انتخابی  رقابتهای  در  آمده  بوجود  حواشی  پی  در 
فدراسیون كاراته چند تن از ورزشکاران، از جمله محمدرضا گیلان پور 
ملی پوش گیلانی را به چهار ماه محرومیت از شركت در كلیه مسابقات 
این رشته و امیررضا پورمحمد مربی گیلان را به سه ماه محرومیت از 
شركت در كلیه مسابقات كاراته كه البته به مدت شش ماه تعلیق می 

گردد، محکوم كرد.
به گزارش خط اول ورزشی، رقابتهای انتخابی تیم ملی كاراته جهت 
اعزام به مسابقات جهانی، آسیایی و بازیهای اسیایی ظرف روزهای 
گذشته در تهران برگزار شد و سهم گیلان، هم در رده بانوان و هم در 
رده آقایان صفر بود، تنها سارا بهمنیار كه به دلیل ارایه گواهی پزشکی 
در مرحله اول انتخابی شركت نکرد، بناست )بعد از بررسی در كمیته 
فنی فدراسیون( بواسطه ملی پوش بودنش، بدون انتخابی به مرحله 
نهایی اردو راه پیدا كند تا همه بار كاراته گیلان را به تنهایی به دوش 
بکشد اما جراحی بی موقع، خطر حذف وی را نیز ممکن است در پی 

داشته باشد.
البته كاراته گیلان همیشه با تک ستاره هایی چون سارا بهمنیار، سعید 
حسنی پور، جاسم ویشگاهی، حامد زیگساری، مازیار فرید خمامی و 
دیگران می درخشید اما هربار كه بحث انتخابی تیم ملی مطرح بود 
كاراته كاهای گیلان حریفان قدرتمندی برای رقبای ملی پوش خود 

بودند و به همین سادگی شکست پذیر نبودند، اما مدتی است این اتفاق 
دیگر تکرار نمی شود و در همان مرحله نخست اغلب كاراته كاهای 

گیلان حذف می شوند.
در این دوره كه حتی اتفاق ناخوشایندی نیز رخ داد وعلاوه بر شکست 
فنی، كاراته گیلان اخلاق را نیز باخت و درگیری هایی از سوی تیم 

منتخب گیلان پیش آورده شد كه باعث گردید محمدرضا گیلانپور و 
امیر پورمحمد ورزشکار و مربی استان گیلان به دلیل آنچه » انجام 
رفتار نامناسب و انجام مصادیق تخلفات عمومی و اختصاصی« نامیده 
شد، به همراه چند كاراته كای دیگر به كمیته انضباطی معرفی شوند و 

در نهایت با محرومیت های سنگین چند ماهه مواجه گردند.

رییس جدید هیات كاراته گیلان اگرچه فردی غیركاراته ای، ولی صد 
البته اخلاق مدار است و باید پاسخگوی هم شکستهای فنی و هم 
شکستهای اخلاقی باشد. چرا و چگونه این اتفاقات رخ داد؟ جایگاه 
كمیته فنی در هدایت این ورزشکاران كجاست؟ سرمربیان و مربیان 
متخب گیلان با چه معیاری انتخاب شدند؟ اصلا كمیته فنی در هیات 
كاراته گیلان وجود دارد؟ چرا یک ورزشکار در رقابت های انتخابی تیم 
ملی باتوجه به سابقه ملی پوش بودنش، در چنین مسابقات مهمی از 
كوره در می رود و چنین خسرانی هم به خود و هم به استان تحمیل 
می كند؟ چرا مربی كه باید نقش كاتالیزور ورزشکار را داشته باشد خود 

با شدت بیشتری وارد حاشیه می شود؟
كوران  در  منفی  و هیجانات  كنترل خشم  در  توانایی  بلاشک عدم 
مسابقات باعث شد ورزشکار و مربی اش رفتار حرفه ای را فراموش 
كرده و اینچنین گرد و خاک كنند، اینجاست كه ضمن تاكید حضور 
پررنگ تر كمیته فنی در كنار ورزشکاران باید گفت، جای خالی یک 

روانشناس ورزشی در هیات كاراته گیلان نیز بدجور به چشم می آید.
یقینا رییس هیات كاراته گیلان دیگر باید به این نتیجه رسیده باشد كه 
ضمن ترمیم كمیته فنی خود؛ جایگاهی برای مباحث اخلاق در هیات 
بوجود بیاورد، جایگاهی كه یقینا یک روانشناس ورزشی بسیار می تواند 

به آن كمک كند.

مسابقات قایقرانی آبهای آرام قهرمانی زیر 23 سال، جوانان و پاراكانو 
آسیا كه از ششم تا دهم اردیبهشت در سمرقند ازبکستان برگزار شد، با 
كسب 33 مدال برای ایران از جمله 15 طلا، 13 نقره و 5 برنز به پایان 
رسید اما وقتی بشنوید بیش از نیمی از این مدال ها توسط ورزشکاران 

گیلانی كسب شد یقینا زبان به تحسین خواهید گشود.
به گزارش خط اول ورزشی، در جریان این رقابت ها، پنج ورزشکار از 
گیلان حضور داشتند كه در نهایت موفق به كسب 1۶ مدال از جمله 
هشت مدال طلا، چهار نقره و چهار برنز شدند. مثل همیشه سهم الناز 
شفیعیان قایقران برجسته كشورمان بیش از دیگران بود و با كسب پنج 
مدال طلا و یک نقره یکی ار ستاره های این رقابت ها شناخته شد. 
نرجس كارگرپور سه مدال طلا، داریوش محمدی سه مدال نقره و یک 
برنز، عباس حسینی 2 مدال برنز و یزدان زراعتکار نیز یک مدال برنز در 
مسابقات آب های آرام قهرمانی زیر 23 سال، جوانان آسیا كسب كردند.

پیش از اعزام ورزشکاران به این مسابقات وقتی نام داریوش محمدی 
در لیست تیم ملی دیده شد، احتمال استفاده از رانت پدر یعنی علیرضا 
محمدی رییس هیات قایقرانی گیلان داده می شد اما وقتی داریوش 
1۸ ساله، چهار مدال با ارزش از مسابقات آسیایی كسب كرد توان و 
پتانسیل خود را به رخ كشید و ثابت كرد » پسر كو ندارد نشان از پدر »

داریوش محمدی در این خصوص به خبرنگار خط اول ورزشی گفت: 
داشتن یک خانواده ورزشی نعمت بزرگی است، هنوز دوازده سیزده سال 

بیشتر نداشتم كه فرصت تمرین حرفه ای برایم فراهم شد؛ پدر هم 
اولین كسی بود كه پارو دستم داد، و امروز حاصل زحمات او را می بینید، 
امیدوارم راهش را ادامه دهم، او هشت مدال طلا و 4 نقره از میادین 
مختلف آسیایی كسب كرد تلاش می كنم آرزوی ایشان كه حضور در 

بازی های آسیایی و جهانی بوده را براورده سازم.
وی تاكید كرد: پدرم ده سال پیوسته عضو تیم ملی بود و حتی به 

كاپیتانی تیم ملی هم رسید، من هم پیراهن تیم ملی را تازه پوشیدم و به 
این زودی ها از تنم در نمی اورم، اگر فدراسیون اعزامی برای مسابقات 
جوانان جهان كه تیر ماه در ایتالیا برگزار خواهد شد داشته باشد یقینا 
خودی نشان خواهم داد، اگرچه بازی های آسیایی هم پیش رو هست 

و امید زیادی دارم در آن بدرخشم.
گفتنی است، داریوش محمدی در كایاک یک نفره 1000 متر، در كایاک 

دونفره 200 متر و 500 متر به همراه علیرضا خمسه صاحب مدال مدال 
نقره شد و در كایاک دونفره میکس 500 متر به همراه ترنم اكبرزاده 

مدال برنز كسب كرد.
مدیركل ورزش و جوانان گیلان هم در مراسم تجلیل از قایقرانان 
مدال آور استان در رقابت های آبهای آرام قهرمانی آسیا، گیلان را یکی 
از قطب های برتر قایقرانی كشور به خصوص در رشته های روئینگ و 
آبهای آرام دانست و گفت: تلاش و مقام های كسب شده قایقرانان 
گیلانی در مسابقات قهرمانی زیر 23 سال آسیا، كم نظیر و حتی بی نظیر 
بود. جهانبخش آرمان افزود: ما نیز از این قهرمانان حمایت می كنیم و 
همه تجهیزات و امکانات را فراهم خواهیم كرد تا بتوانند در مسابقات 
آتی با تمام قدرت ظاهر شوند و در رقابت های جهانی و بازی های 

آسیایی بدرخشند و مدال كسب كنند.
وی گفت: انتظار داریم كه قایقرانان ما در المپیک آتی نیز سهمیه های 
خوبی را كسب كرده و در نهایت بتوانند نتایج ارزنده ای را تصاحب كنند 

كه در این راستا نیز از همه ملی پوشان قایقرانی حمایت خواهیم كرد.
آرمان بیان كرد: حضور علیرضا محمدی رئیس جدید هیات قایقرانی 
استان گیلان كه یکی از قهرمانان و مربیان ارزنده این رشته ورزشی 
است، كار را برای ما و قایقرانان آسان كرده چون وی به خوبی با این 
ورزش آشناست و می تواند تجربیات ارزنده خود را دراختیار ورزشکاران 

قرار دهد.

دیگر باید بپذیریم تیم ملی والیبال ایران سال بدی را در لیگ ملت 
های والیبال 2023 سپری كرد، ای كاش این افتضاح فقط در نتایج بود، 
چراكه با سفر زوری به آمریکا با تیمی بدون سرمربی و بازیکنان كلیدی، 
در هفته سوم نشان دادیم بیش از بردن، آمریکاگردی برای ما مهم بود.

به احسان حدادی در دوومیدانی، كامران قاسم پور و  امریکا پیشتر 
علیرضا دبیر در كشتی، شهرام هروی در كاراته و چند ورزشکار دیگر 
هم برای شركت در مسابقات جهانی ویزا نداده بود و امروز وقتی بهروز 
عطایی و دو بازیکن اصلی اش بدون ویزا ماندند زیاد تعجب نکردیم 
ولی نحوه برخورد با این چالش از سوی مقامات ورزشی ایران بسیار 

حال بهم زن بود.
درحالیکه رییس فدراسیون خط و نشان می كشید یا همه یا هیچ، 
خیلی زود نظرش را برگرداند و گفت مگر می شود از چنین مسابقات 

مهمی كنار كشید.
به هر حال از كاروان شصت نفره اش !!! تنها سه چهار بازیکن و سرمربی 
نتوانستند ویزا بگیرند و سایر همراهان فدراسیونی و غیرفدراسیونی كه 

جهت تشویق اعزام شدند توانستند ویزا بگیرند 
البته داورزنی در یک ناپرهیزی برای اینکه بار نقد رسانه ها را بکاهد 
از دلیل واقعی این اقدام امریکا رونمایی كرد و گفت ورزشکارانی كه 

خدمت سربازی را در یک نهاد خاص نظامی گذرانده اند نتوانستند 
ویزای امریکا بگیرند.

دلیل امریکا هرچه كه باشد در عصری كه سفر به ماه و مریخ هم ویزا 
نمی خواهد یک زورگویی عیان و مضحک هست، اما بدتر از ان نحوه 
مدیریت این چالش از سوی ایران است، در كسب نتیچه كه بالاتر از 

سیاهی رنگی نبود.
فدراسیون جهانی والیبال هم كه گفت نتایح ایران در هفته سوم را 
بخاطر نداشتن بازیکنانش فریز خواهد كرد یعنی برد و باختش تاثیری 
در رنکینگ جهانی نه برای ایران و نه برای تیم های رودرروی ایران 
نخواهد داشت. با شرایطی كه برای مان رقم خورده بود چیزی جز 

شکست هم انتظارمان را نمی كشید
ایا بهتر نبود سر اقاییمان می ایستادیم و طعنه می زدیم به امریکا كه 
چندان سفر جذابی هم برای ما نیستی؛ ولی نه، برای كاروان شصت 

نفره همراه تیم ملی این سفر جذاب بود و باید می رفتند.
امروز چقدر یاد امیر قلعه نوعی افتادم در روزی كه با دیر ارسال كردن 
لیست به ای اف سی شرایط حذف استقلال از لیگ قهرمانان اسیا 
را مهیا كرد فقط گقت جریمه اش را می دهیم، ای كاش فدراسیون 

والیبال هم كمی از قلعه نوعی یاد می گرفت.

خدا قوت قهرمان

ومیت کاراته کای ملی پوش گیلان و تعلیق مربی اســتان؛ در پی محر

وانشناس ورزشی استخدام کنید  پیشــنهاد به هیات کاراته: یک ر

 پسر کو ندارد نشــان از پدر ؛ قایقرانان گیلانی از دریاچه سمرقند، طلا صید کردند

سفر به آمریکا با لذت تحقیر
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طبق آمارها، در سال 13۹5 بیشترین نرخ افراد بالای ۶5 سال 
مربوط به استانی بوده كه همزمان با بحران مهاجرفرستی جوانان 

دست و پنجه نرم می كند.
مبدا  در  را  تغییرات گسترده ای  داخلی  مهاجرت  برنا؛  گزارش  به 
و مقصد مهاجرت ایجاد می كند. یکی از این تغییرات، جوانی و 
پیری جمعیت است. آمار ها نشان می دهد با توجه به اینکه مراكز 
مقاصد  به سمت  را  كار  در سن  جمعیت  عمدتا  مهاجرت فرست 
مهاجرتی می فرستند، پس از دوره ای با كاهش زاد و ولد، كاهش 
افراد سالمند  افزایش سن جمعیت مواجه شده و سهم  ازدواج و 

آن ها از كل جمعیت افزایش پیدا می كند.
البته در كنار این موضوع، انتخاب برخی استان های دارای شرایط 
جغرافیایی و اقلیمی مطلوب از سوی بازنشستگان برای سکونت 

نیز باعث تغییرات جمعیتی )افزایش سهم سالمندان( در این مناطق 
می شود. نکته قابل تامل اینکه این دو اتفاق بعضا به همراه هم 
رخ داده و مورد جالب آن طی دهه اخیر در استان گیلان اتفاق 

افتاده است.
افراد بالای ۶5 سال  طبق آمارها، در سال 13۹5 بالاترین نرخ 
مربوط به استان گیلان بوده كه همزمانی مهاجرفرستی جوانان 
استان  این  به  و سالمند  بازنشسته  افراد  با جذب  را  كار  در سن 

نشان می دهد.
مازندران،  استان های مركزی،  از گیلان،  آمارها، پس  این  طبق 
زنجان،  خراسان جنوبی،  اصفهان،  آذربایجان شرقی،  همدان، 

سمنان، تهران، كرمانشاه و اردبیل قرار دارند.
اما اگر فکر می كنید اوضاع در این چند سال رو به بهبودی رفته 

پزشکی  علوم  دانشگاه  رییس  آشوبی  دكتر  اشتباهید؛  در  سخت 
گیلان، كه هفته گذشته در شبکه باران سخن می گفت؛ تاكید 
استان  در  و  درصد   ۹.3 كشور  در  سالمندی  نسبت  امروزه  كرد: 
گیلان به 15 درصد رسیده است. و از همه بدتر اینکه نرخ باروری 
گیلان در سال 1401 نسبت به 1400 كاهش داشته است اگر 
جمعیت  بیشترین  داشتن  با  گیلان  رویم  جلو  فرمان  همین  با 
سالمندی در ایران، وضعیت نامطلوبی را در چشم انداز نسل آینده 
خواهد داشت و غفلت از این مساله، منجر به فرورفتن در چاله 
نام  به  آینده، نسل و قومی  یعنی در  این  جمعیتی خواهد شد و 

گیلک در فرهنگ و تمدن ایرانی وجود نخواهد داشت.
ایا این آمار كسی را نمی ترساند؟

پیجی کودکانه برای کودکان دلبند شما و
 حتی برای بزرگسالان

آموزش زبان انگلیسی با بهسا

EnglishWithBehsa

آیا این آمار کسی را نمی ترساند؟
گیلان پیرترین استان کشور شد

ح عمرانی تاریخ ادوار رشت اجرا می شود با تصویب شورای شهر؛ بزرگترین طر

حضور  با  كه  رشت  شهر  اسلامی  شورای  جلسه  نودمین  در 
اجرای  فرآیند  شد،  برگزار  شورا  رییس  غیبت  البته  و  شهردار 
هشت طرح عمرانی بزرگ موسوم به طرح میثاق مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت و بالاخره بعد از دو سال عمر كاری شورای 
ششم، شاهد تصویب طرح عمرانی بزرگی در صحن علنی شورا 
بودیم كه اجرای آن می تواند تحول بزرگی در رشت ایجاد كند 

و گره كور ترافیکی شهر را پس از سالها باز نماید.
به گزارش خط اول، رحیم شوقی از روزی كه برای گرفتن رای 
اعتماد، به شورا دعوت شد تاكید داشت كه برای كار كردن آمده 
و حتی نیم نگاهی هم به یارگیری های سیاسی ندارد و تا امروز 
كه دو ماه از آمدنش گذشته به خوبی در همین مسیر حركت 

كرد و اولویتش كار كردن بوده است.
باتوجه به مناصب پیشین وی كه معاونت عمرانی منطقه آزاد 
انزلی و مدیركل دفتر فنی استانداری گیلان بوده یقینا با نقیصه 
های عمرانی مركز استان گیلان كاملا آشناست از همین رو 
برنامه  با  و  افتاد  ترافیک  به فکر حل معضل كهنه  بلافاصله 
ریزی برای ساخت هشت تقاطع بزرگ در میادین بزرگ شهر 
معتقد است می توان قدم بزرگی در حل این معضل همیشگی 

برداشت.
كمتر از یک دهه قبل نیز شهردار وقت رشت چنین ایده ای 
بار  از  شهر  میادین  در  بزرگ  روگذر  پنج  ساخت  با  و  داشت 
ترافیکی قابل توجهی رو كاست و امروز شهردار جدید رشت 
معتقد است با ایجاد تقاطع روگذر بر روی دیگر میادین بزرگ 

شهر می توان حجم قابل توجهی از بار ترافیکی شهر كاست.
اگرچه میادین هر شهر نقطه استراتزیک شهری برای نشان 
دادن فرهنگ و نماد شهر با رسم و نصب المان های مختلف 
با  ولی  رود  می  بین  از  امکان  این  تقاطع  ایجاد  با  و  هستند 
ایجاد پل های بزرگ امکان جدیدی مهیا می شود تا سازمان 
زیباسازی شهرداری بتواند با نقاشی های زیبا نقیصه بوجود امده 

را اندكی جبران نماید.
بلاشک تقاطع های مذكور كه بناست در هشت نقطه پرترافیک 
امام  میدان  دریایی،  نیروی  باهنر،  شهید  بلوار  توشیبا،  فلکه 
نماز  بلوار  و  رودباری، حمیدیان  راه  فرزانه، سه  فلکه  حسین، 
نیم  و  سال  یک  از  كمتر  در  تومان  میلیارد  با صرف ۹50  و 
ترافیک خواهند داشت  فراوانی در كاهش  تاثیر  ساخته شوند 
اما فراموش نکنیم قسمت عمده ای از ترافیک بواسطه كمبود 
فضای پارک حاصل می شود كه شهرداری می تواند با احداث 
و  همسطح  های  پاركینگ  جای  به  مکانیز  های  پاركینگ 

طبقاتی این قفل را نیز بشکند.
اگرچه هزینه احداث این نوع پاركینگ های مکانیزه كمی بیشتر 
از سایر پاركینگ ها است اما بخاطر سطح اشغال بسیار كمی 
كه دارند و بیشتر مانورشان در ارتفاع شکل می گیرد می تواند 
بهترین امکان برای حل دیگر معضل ترافیک یعنی پاركینگ 

باشد.
با همراهی بی بدلی كه اعضای شورا هم در روز رای گیری 
شهردار و هم در جلسه بررسی طرح میثاق از خود نشان دادند 
یقینا اگر شهردار برای رفع مشکل پارک خودروها نیز گاهی 

ید واحد

بردارد بی درنگ همراهی شورا را نیز خواهد دید.
هادی رمضانی نایب رئیس شورای اسلامی شهر رشت در جلسه 10 
اظهار  برگزار شد  میثاق  آغاز طرح  بررسی  با محوریت  در  تیر 1402 
داشت: طرح میثاق، بزرگترین طرح عمرانی تاریخ ادوار شورای اسلامی 
اسلامی  شورای  صحن  در  كه  می شود  محسوب  رشت  شهرداری  و 
به تصویب رسید و قرار است طرح مذكور در سایه همدلی مجموعه 

مدیریتی استان گیلان اجرایی شود.
سید شمس شفیعی رئیس كمیسیون برنامه، بودجه و حقوقی شورای 
اسلامی شهر رشت نیز اظهار داشت: قرار است پروژه های ترافیکی و 
پل های همسطح و غیر همسطح رشت در سال 1402 حدود 30 درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته باشند اما با همدلی ایجاد شده و تلاش شهردار 
ممکن است تعدادی از این پروژه ها همین امسال به بهره برداری برسند.

مجید عزیزی دیگر عضو شورای اسلامی شهر رشت هم از موافقت 
خود با اجرای طرح میثاق و كلیات آن خبر داد و نادر حسینی سخنگوی 
شورای اسلامی شهر نیز گفت: بعد از سالها قرار است برای شهر رشت 
اتفاقات خوبی در حوزه عمرانی رقم بخورد به همین علت این امر را به 

فال نیک می گیریم.
حسن كریمی كرنق رئیس كمیسیون بهداشت و محیط زیست شهری 

شورای اسلامی شهر رشت نیز اظهار داشت: ما بارها در انتخابات شعار 
داده ایم و به مردم قول های زیادی دادیم تا كارهای بزرگی  چون حل 
معضل پسماند، معضل سراوان و ترافیک شهر رشت، رودخانه های آلوده 
سطح شهر و تالاب عینک، املاک و اراضی نسقی و محلات كم خوردار 
انقلابی و عمل گرا  انجام دهیم. اكنون كه شهردار  را در شهر رشت 
شهر رشت پیشنهاد اجرای چنین پروژه بزرگی را ارائه كردند و با تیم 
مدیریتی خود همه جوانب آن را هم سنجیده و پیش بینی كرده است نه 
جای سوال و نه بهانه ای و نه جای لج و لجبازی باقی می ماند و بدون 
وقفه ای در كارها باید بستر اجرای آن را فراهم كنیم تا با اجرای این 
پروژه ها شاهد دلگرمی مردم و  حل بخش عمده ای از مشکلات ترافیکی 

شهر باشیم.
محسن سماكچی رئیس كمیسیون عمران شورای اسلامی شهر رشت 
هیچ  اجرای  كه  است  سال  چندین  مظلوم  رشت  داشت:  اظهار  هم 
پروژه ای را به خود ندیده است، پس امروز كه شهردار رشت این جسارت 
را داشت كه چنین پروژه بزرگی را بنیان بگذارد باید یکدل و یکصدا با 
وی همراهی كنیم و به مردم هم نوید میدهم برای اجرای پروژه های 

عمرانی طرح میثاق مشکل و مانع تامین اعتبار به وجود نخواهد آمد.
اما مسعود عباس نژاد رئیس كمیسیون حمل و نقل و ترافیک شورای 

اسلامی شهر رشت كه شاید مرتبط ترین عضو شورا به این پروژه 
باشد عنوان كرد: بعد از 23 ماه بسیار سخت و دشوار از عمر شورای 
اسلامی رشت، امروز بزرگترین لایحه ادوار شورای اسلامی شهر در 
صحن علنی شورا مصوب شد لایحه ای كه تمام اعضای شورا برای 
رسیدن به آن تلاش كردند تا دیگر كسی نگوید رشت شهر نفرین 
شده ای است و نمی توان در آن كار كرد. به شهردار رشت این اطمینان 
را میدهم در مسیر اجرای پروژه های كلان طرح میثاق هر یازده نفر 
عضو شورای اسلامی حامی شما هستند بنابراین نباید از هیچ چیزی 
بترسید زیرا همه ما قرار است در این مسیر با شما همراه و همقدم 

شویم.
علیرضا تاج شهرستانـی، رئیس كمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای 
اسلامی رشت با اعلام موافقت با احداث هشت پروژه عمرانی بزرگ 
است  مغتنمی  فرصت  و  امیدواری  جای  اكنون  افزود:  شهر  این  در 
كه با احداث چند تقاطع غیر همسطح در نقاط قرمز ترافیکی شهر، 
شاهد ساماندهی اساسی در معابر پرترافیک شهـر رشت باشیم، این 
مهم موضوعی بود كه بنده در روز رای گیری، به شهردار منتخب 

متذكر شدم.
سیدحسین رضویان عضو متفکر شورای اسلامی شهر رشت در صحن 

علنی شورا ضمن اعلام موافقت خود از طرح های میثاق گفت: انتظار 
دارم به موازات چنین لایحه خوبی لایحه ای برای ساخت شهر انسان 
محور نیز به شورا ارائه شود.وی اظهار داشت: در این جلسه برای انجام 
این  را دیدم و  اشتیاق بسیار خوبی  پروژه های عمرانی در شهر رشت 
نیز سودمند  برای رشت  و  است  ارزشمند  برای من  و خواست  انگیزه 
می بینم زیرا كه سال هاست در این شهر كار عمرانی این چنینی انجام 
نشده است. اما در شهر انسان محور به عنوان مفهومی كه امروزه در دنیا 
فراگیر شده، شهر از سیطره خودرو رها می گردد، امید است روزی رشت 

نیز در این مسیر گام بردارد.
اما رحیم شوقی شهردار رشت دغدغه اصلی و مهم شورا را فراموش نکرد 
و گفت: شهرداری رشت اجرای طرح های میثاق را در دستور كار خود 
قرار داده اما این بدان معنا نیست كه از انجام سایر اقدامات زیرساختی، 

سنواتی و زیربنایی غافل می شود.
وی تصریح كرد: با پیگیری های زیادی كه انجام دادیم پیمانکار پروژه 
ساختمان دیتا سنتر شروع به كار كرده است، تجهیزات آن خریداری 

شده و به طور كلی روند اجرای اقدامات به خوبی در حال انجام است .
شوقی با بیان اینکه شهرداری رشت برای تکمیل پروژه پل پستک تا 
چهار یا پنج ماه آینده تلاش گسترده ای را آغاز كرده است افزود: در مورد 
پروژه ژ5 و مانع زدایی از آن كه سالهای سال بدون تعیین تکلیف باقی 
مانده بود جلسات متعددی را با مدیرعامل شركت آب منطقه ای گیلان 

برگزار كردیم و دستگاه قضایی نیز حمایت خوبی به عمل آورده است.
پایان  به  لاكان  هکتاری   500 پارک  قرارداد  مدت  كرد:  اضافه  وی 
رسیده و باید قرارداد آن تمدید شود اما با تمام اینها شهرداری رشت 
اجرای پروژه های خود در این محدوده نظیر احداث نگهبانی و سرویس 

بهداشتی را آغاز كرده است.
شهردار رشت بیان داشت: در مورد پروژه های عمرانی، ساماندهی لندفیل 
حساسیت  سبز  فضای  پروژه های  و  آلی لاكان  كود  كارخانه  سراوان، 
ویژه ای دارم بنابراین هر هفته با برگزاری جلسات كارگاهی روند اجرای 
آنها را رصد كرده و طرحها را مورد بازدید قرار میدهم تا روند انجام این 

پروژه ها تحت هیچ عنوان به تعویق نیافتد.
شوقی تصریح كرد: به عنوان شهردار رشت به همشهریان خود قول 
معتقدم  و  خریده ام  جان  به  را  سختی  مسیر  این  در  و  داده ام  خدمت 
اجرای پروژه های كلان عمرانی با پیگیری های شبانه روزی تیم اجرایی 

شهرداری و حمایت شورای اسلامی محقق می شود.
اجرای  سابقه  رشت  شهرداری  در  ما  اجرایی  تیم  كرد:  عنوان  وی 
پروژه های كلان عمرانی را در استان گیلان داشته اند به همین علت 
درصددیم با بهره گیری از توان آن ها خدمتی ماندگار را به شهروندان 

فهیم رشت عرضه كنیم.
شهردار رشت با تاكید بر اینکه در خلال اجرای پروژه های طرح میثاق 
هیچ خللی در اجرای دیگر پروژه های مهم شهر رشت به وجود نمی آید 
تامین منابع مالی كه مورد توجه اعضای  یادآور شد: در مورد دغدغه 
اخذ  و  پروژه ها  اصلاح  از  بعد  بگویم  باید  هم  است  اسلامی  شورای 

پیمانکار تامین منابع مالی را در اولویت كارهایم قرار خواهم داد.
وی تصریح كرد: با انسجام و  وحدتی كه امروز در شورای اسلامی شهر 
رشت وجود دارد و با اتحاد و همدلی مدیریت شهری پروژه های طرح 

میثاق زودتر از موعد مقرر شروع می شود و به پایان خواهد رسید.


